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23. 11. 2023
HRAD BECKOV 

Závereèná konferencia projektu prestavby západného paláca 
hradu Beckov DRAGON, podporeného z programov a projek-
tov financovaných z Grantov EHP a Nórska na Slovensku. 
 
Prví návštevníci prichádzali na hrad od 15. hod., aby obdivovali 
výsledky úspešnej rekonštrukcie Západného paláca. 

Nórska hudobná skupina Sunmøre Baarelag.
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Uznesenia z 10. zasadnutia Obecného zastu-
pite¾stva obce Beckov z 27. 10. 2023:

uz.è.131/2023 - Obecné zastupite¾stvo (ïalej 
len OZ) schválilo program zasadnutia OZ bez 
pripomienok.
uz.è.132/2023 - OZ vzalo na vedomie kontrolu 
uznesení zo zasadnutia OZ konaného 8.9.2023 
bez pripomienok.
uz.è.133/2023 - OZ vzalo na vedomie žiadosś 
p. Aishi Munirovej, bytom Trenèianska Teplá, 
o zmenu územného plánu na pozemky parc.
è.2623/11 a 2326/14 v k. ú. Beckov s požia-
davkou prièleniś tieto parcely k èasti územia 
s funkèným využitím na územie rekreácie a špor-
tu s obèianskou vybavenosśou; 
OZ schválilo zámer na vypracovanie zmeny 
Územného plánu obce Beckov pre žiadate¾ku p. 
Aishu Munirovú, Trenèianska Teplá, na nehnu-
te¾nosti parc.è.2623/11 a 2326/14 preklasifi-
kovaním na územie rekreácie a športu s obèian-
skou vybavenosśou za podmienok: žiadate¾ka 
uhradí náklady na vypracovanie Zmien a dopln-
kov Územného plánu obce Beckov, za podmien-
ky kladných vyjadrení všetkých dotknutých orga-
nizácií, za podmienky vybudovania samostatnej 
dopravnej komunikácie do územia, za podmien-
ky spracovania územného plánu zóny.
uz.è.134/2023 - OZ vzalo na vedomie informá-
ciu o stave investièných akcií v obci bez pripo-
mienok.
uz.è.135/2023 - OZ vzalo na vedomie Plán 
hlavných investièných aktivít na rok 2024 bez 
pripomienok.
uz.è.136/2023 - OZ vzalo na vedomie správu 
audítora k individuálnej a konsolidovanej úètov-
nej závierke za rok 2022 bez pripomienok.
uz.è.137/2023 - OZ vzalo na vedomie pre-
dložený materiál „Program rozvoja obce Beckov 
na roky 2024 - 2030“.
uz.è.138/2023 - OZ uložilo obecnému úradu 
zabezpeèiś zverejnenie „Programu rozvoja obce 
Beckov na roky 2024 - 2030“ na elektronickej 
úradnej tabuli obce a zosumarizovaś prípadné 
pripomienky od obèanov obce. Následne zapra-
covaś relevantné pripomienky do predloženého 
materiálu a následne kompletný materiál pre-
dložiś na rokovanie najbližšieho obecného zastu-
pite¾stva do 15.11.2023.
uz.è.139/2023 - OZ vzalo na vedomie Odbor-
né stanovisko hlavnej kontrolórky obce k Návrhu 
na zmenu rozpoètu obce Beckov è.8 na rozpoè-
tové obdobie 2023 bez pripomienok.
uz.è.140/2023 - OZ schválilo Zmenu rozpoètu 
obce Beckov è.8 na rozpoètové obdobie 2023 
bez pripomienok.
uz.è.141/2023 - OZ schválilo Dodatok è.5 
k Všeobecne záväznému nariadeniu è.2/2012 
o miestnych daniach a poplatkoch s pripomien-
kou - doplniś v èlánku 12 bod 2 - súhrnná daò 
nižšia ako 5 € sa nebude vyrubovaś.
uz.è.142/2023 - OZ schválilo Dodatok è.1 
k Všeobecne záväznému nariadeniu è.2/2022 
o miestnom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady bez pripomienok.
uz.è.143/2023 - OZ schválilo Dodatok è. 1 
k Všeobecne záväznému nariadeniu è.4/2008 
o malých zdrojoch zneèisśovania ovzdušia 
a ochrane ovzdušia pred zneèisśujúcimi látkami 
bez pripomienok.

uz.è.144/2023 - OZ schválilo:
 a) zabezpeèenie realizácie projektu 
Zníženie energetickej nároènosti budovy Obec-
ného úradu v obci Beckov v súlade s podmien-
kami poskytnutia podpory formou dotácie z 
Environmentálneho fondu. OBLASŤ: ZVYŠO-
VANIE ENERGETICKEJ ÚÈINNOSTI EXISTUJ-
ÚCICH VEREJNÝCH BUDOV (L), žiadosś è. 
230475.
 b) zabezpeèenie finanèných prostriedkov 
na spolufinancovanie realizovaného projektu 
vo výške rozdielu celkových výdavkov projektu 
a poskytnutej dotácie v súlade s podmienkami 
poskytnutia podpory v sume minimálne 20 000 
€ (5% z oprávnených nákladov).
uz.è.145/2023 - OZ schválilo:
 a) zabezpeèenie realizácie projektu 
Zníženie energetickej nároènosti budovy Obec-
ného úradu v obci Beckov v súlade s podmi-
enkami poskytnutia podpory formou dotácie z 
Environmentálneho fondu. OBLASŤ: OCHRANA 
OVZDUŠIA (A), žiadosś è. 231525.
 b) zabezpeèenie finanèných prostriedkov 
na spolufinancovanie realizovaného projektu 
vo výške rozdielu celkových výdavkov projek-
tu a poskytnutej dotácie v súlade s podmien-
kami poskytnutia podpory v sume minimálne 
7.396,85 € (5% z oprávnených nákladov).
uz.è.146/2023 - OZ vzalo na vedomie Smerni-
cu o postupe pri verejnom obstarávaní zákaziek 
pod¾a § 1 ods. 2 - 15 a zákaziek s nízkou hodno-
tou bez pripomienok.
uz.è.147/2023 - OZ schválilo investíciu do 
majetku obce Beckov v rozsahu uvedenom 
v Žiadosti o odsúhlasenie investície do majetku 
Obce Beckov - OSSD 2024.
uz.è.148/2023 - OZ schválilo zámer podania 
žiadosti o príspevok z Programu Obnovme si 
svoj dom, podprogram 1.4 na sanáciu havarijné-
ho stavu objektu Kúria Dubnických - realizácia 
doèasného prestrešenia a statického zabezpe-
èenia objektu.
uz.è.149/2023 - OZ schválilo zámer podania 
žiadosti o dotáciu na rok 2024 na vybudovanie 
fotovoltaických panelov na budove obecného 
úradu, Beckov è.180.
uz.è.150/2023 - OZ vzalo na vedomie infor-
máciu o aktuálnej výške nákladov na budovanie 
kanalizácie z finanèných prostriedkov z výzvy 
Environmentálneho fondu pre rok 2024. 

Uznesenia z 11. zasadnutia Obecného zastu-
pite¾stva obce Beckov z 8. 12. 2023:

uz.è.151/2023 - Obecné zastupite¾stvo (ïalej 
OZ) schválilo program zasadnutia OZ bez pripo-
mienok.
uz.è.152/2023 - OZ vzalo na vedomie kont-
rolu uznesení zo zasadnutia OZ konaného dòa 
27.10.2023 bez pripomienok.
uz.è.153/2023 - OZ schválilo „Plán rozvoja 
obce Beckov na roky 2024 - 2030“ bez pripo-
mienok.
uz.è.154/2023 - OZ schválilo Plán kontrolnej 
èinnosti hlavnej kontrolórky obce Beckov na 
1.polrok 2024 uvedený v tabu¾kovej èasti návr-
hu plánu kontrol bez pripomienok. 
uz.è.155/2023 - OZ oprávnilo hlavnú kont-
rolórku obce Beckov vykonávaś finanènú kon-
trolu v súlade so zákonom o obecnom zria-

dení a zákonom o finanènej kontrole a audite 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov:
* na obecnom úrade,
* v organizáciách v zriaïovate¾skej pôsobnosti 
obce,
* u právnických osôb, v ktorých má obec 
majetkovú úèasś a iných osôb, ktoré naklada-
jú s majetkom obce alebo ktorým bol majetok 
obce prenechaný na užívanie, a to v rozsahu 
dotýkajúcom sa tohto majetku, 
* a kontrolu iných osôb, ktorým boli poskytnu-
té úèelové dotácie z rozpoètu obce v rozsahu 
nakladania s urèenými finanènými prostriedkami 
pod¾a schváleného plánu kontrol.
uz.è.156/2023 - OZ vzalo na vedomie Smer-
nicu o inventarizácii majetku, záväzkov a rozdie-
lu majetku    a záväzkov, vyraïovaní a likvidácii 
majetku bez pripomienok.
uz.è.157/2023 - OZ vzalo na vedomie správu 
o èerpaní rozpoètu k 30.9.2023 na vedomie 
bez pripomienok. 
uz.è.158/2023 - OZ vzalo na vedomie odborné 
stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu na 
zmenu rozpoètu obce Beckov è.9 na rozpoèto-
vé obdobie 2023 bez pripomienok.
uz.è.159/2023 - OZ schválilo Zmenu rozpoètu 
obce Beckov è.9 na rozpoètové obdobie 2023 
bez pripomienok.
uz.è.160/2023 - OZ vzalo na vedomie odbor-
né stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu 
Rozpoètu obce Beckov na rok 2024 a viacroè-
ného rozpoètu na roky 2025, 2026 bez pripo-
mienok.
uz.è.161/2023 - OZ schválilo Rozpoèet obce 
Beckov na rok 2024 a viacroèný rozpoèet na 
roky 2025, 2026 bez pripomienok.
uz.è.162/2023 - OZ schválilo termíny zasad-
nutí obecného zastupite¾stva na rok 2024 bez 
pripomienok. 
uz.è.163/2023 - OZ schválilo do funkcie èlena 
Dozornej rady OOCR Trenèín a okolie za obec 
Beckov Mgr.art. Kristínu Bánovskú, bytom Bec-
kov è.360.
uz.è.164/2023 - OZ schválilo èlenov do komisie 
na otváranie ponúk predložených vo verejnom 
obstarávaní ref.è.06122023 s názvom - Zníženie 
energetickej nároènosti budovy Obecného úra-
du v Beckove v zložení: Ing. Jaroslav Martiš, Ing. 
Ján Križan, Ing. Marek Jambor, náhradníci: Mgr. 
Marek Sedláèek, Radovan Poláèek.

Spracovala: A. Benková

Uznesenia z obecného zastupiteľstva



 V rámci projektu cezhraniènej spolupráce 
„Poznejte Tvrdonice, Beckov a Gbely“ získala 
obec  nenávratný finanèný príspevok na vybudo-
vanie náuèného chodníka s informaènými tabu¾a-
mi. Súèasśou sú aj navigaèné brožúrky, smetné 
koše na separovaný zber a stojany na bicykle (na 
hrade). Panoramatické fotky obce a interaktívny 
kvíz so súśažou nájdete na webe: https://t-g-
b.tvrdonice.cz/. Projekt je zameraný na spoloè-
né aktivity v oblasti skvalitnenia životného prostre-
dia s cie¾om zvýšenia atraktívnosti kultúrneho a 
prírodného dedièstva pre miestnych obyvate¾ov a 
návštevníkov spolupracujúcich regiónov. Projekt 
prebieha na území Juhomoravského, Trnavské-
ho a Trenèianskeho kraja v zapojených obciach 
Tvrdonice, Gbely a Beckov.
 Poèas prechádzky náuèným chodníkom obja-
víte osobnosti, príbehy èi architektúru Beckova 
„ako na dlani“. Populárno-náuèný text, vhodne 
doplnený fotografiou èi mapou vás prenesie do 
dôb minulých, od Stibora k Ambrovi, cez Dionýza 
Štúra a Hurbana k Révaiovcov a Medòanským. 
13 informaèných tabú¾ ponúka obsažný záber 

z dejín Beckova pre všetkých „históriechtivých“ 
obyvate¾ov, turistov, návštevníkov, dostupných 
v ktoromko¾vek roènom období, akomko¾vek 
poèasí, v sezóne èi mimo nej. Chodník zaèína pri 
soche sv. Jána Nepomuckého a pokraèuje cez 
park, Pod Hôrkou až do Matiášky, kde sa plynule 
napája na „Hurbanov náuèný chodník“. 
 Stojany náuèných tabú¾ sú vyhotovené 
z materiálu COR-TEN. Na prvý poh¾ad „hrdzavý“ 
plech je originálny prírodný materiál odolný voèi 
poveternostným podmienkam. Vyvíja sa postup-
ne a patina na jeho povrchu mu dodáva jedineèný 
vzh¾ad nezamenite¾nej farby. Nepotrebuje žiadnu 
dodatoènú úpravu, ochráni sa sám. COR-TEN je 
100% recyklovate¾ná, prírodná a užitoèná oce¾. 
Patinujúca oce¾ je pre architektúru známa od 
60. rokov minulého storoèia. Pred touto dobou 
sa používala pre výrobu železnièných vagónov, 
ktoré sa nemuseli ošetrovaś nátermi ako ochrana 
pred koróziou. V podstate ide o oce¾ so zvýšenou 
odolnosśou proti atmosférickej korózii. V procese 
výroby sa do tekutej ocele pridávajú prvky ako 
fosfor, meï, chróm, nikel, molybdén, ktoré vytvo-
ria zvýšenú odolnosś takejto ocele. Koneèný „cor-
tenový“ výrobok má zníženú, dá sa povedaś, že až 
zastavenú koróziu. Materiál COR-TEN sa starnu-
tím stáva vzh¾adovo atraktívnejším, èo je vlastnosś 
ve¾mi vzácna a pre architektonické použitie cen-
ná. V prípade mechanického poškodenia mate-
riálu COR-TEN, patinujúca oce¾ má schopnosś 
opätovného vzniku svojej patiny na poškodených 
miestach (prevzaté z www.foxysteel.sk). 
 Projekt je podporený z programu Interreg
V-A Slovenská republika - Èeská republika 2014 
- 2020  www.sk-cz.eu, a je spolufinancovaný 
z Európskeho fondu regionálneho rozvoja.

   Mgr. Petra Jurèacková

Nový náučný chodník v Beckove: História na dlani

03December - 2023 www.obec-beckov.sk

    Vážení obèania obce Beckov, vzh¾adom na 
to, že máme zimné obdobie a so zimou je spo-
jené aj sneženie, v mene Komisie životného pro-
stredia, verejného poriadku, obchodu a služieb 
Vás chcem poprosiś o odstránenie prekážok 
z verejných priestranstiev - ciest a chodníkov. 
Samozrejme, nedá mi neupozorniś Vás na parko-
vanie áut na cestách a chodníkoch, je potrebné, 
aby ste ich v èo možno najväèšej možnej miere 
parkovali vo vlastných dvoroch a pozemkoch 
z dôvodu odhàòania snehu z cestných komu-
nikácií. V neposlednej rade upozoròujem maji-
te¾ov miestnych pohostinstiev a podnikov, aby 
dodržiavali otváracie a zatváracie doby svojich 
prevádzok. Dávam Vám na vedomie, že v našej 
obci Beckov (tak ako aj v iných obciach a mes-
tách) je zákaz používaś pyrotechniku pod¾a záko-

na 220/2018 Z. z. Pyrotechniku možno používaś 
len od 31. decembra príslušného kalendárneho 
roka do 1. januára nasledujúceho kalendárneho 
roka. Ïakujem za pochopenie.

 V mene komisie životného prostredia, verej-
ného poriadku, obchodu a služieb Vám praje-
me: nech vianoèný èas prinesie do Vášho domo-
va rodinnú pohodu a štedrosś. Nech naplní Vaše 
srdcia pokojom, láskou a do nového roka nech 
vykroèíte úspešne a s radosśou. Veselé Vianoce 
a šśastný nový rok 2024.
Zároveò ve¾mi pekne ïakujeme za doterajšiu 
spoluprácu.
    Ing. Marek Jambor, predseda komisie život-
ného prostredia, verejného poriadku, obchodu 
a služieb

Komisia ŽPVPOS upozorňuje
 Nako¾ko prebieha vykurovacie obdobie 
a vidieś stúpajúci dym z komínov domov je 
potrebné upovedomiś obèanov o skutoènosti, 
že èastokrát je po obci cítiś štip¾avý a nepríjem-
ný zápach, ktorý pochádza práve zo spa¾ovania 
odpadov niektorých našich spoluobèanov.
 Doma do pece, kotla ani do ohniska nepa-
tria predovšetkým žiadne plasty, guma, drevot-
rieska, textil ani bioodpad. Spa¾ovaním unikajú 
do ovzdušia mnohé nebezpeèné škodliviny, 
rakovinotvorné dioxíny, śažké kovy a karcino-
génne látky. Tie neunikajú vysoko do atmosféry, 
ale zostávajú v blízkosti miesta, kde sa spa¾uje 
- na dome, na záhrade, na úrode. Teda konèia 
v našej domácnosti, v našom jedle, v našom 
tele a samotným vdychovaním nepriaznivo 
ovplyvòujú dýchaciu sústavu. 
 Treba sa zamyslieś nad tým, že naozaj tou-
to èinnosśou škodíme hlavne svojmu zdraviu, 
zdraviu svojich blízkych a susedov. Preto kúr-
me naozaj tým, na èo sú vykurovacie zariade-
nia urèené. Odpad trieïme, odovzdajme ho 
na miesto na to urèené, a v neposlednej rade 
sa snažme množstvo odpadu minimalizovaś 
a predchádzaś jeho vzniku. GD

Kúrime...

 Vážení obèania, aj v r. 2024 môžete požiadaś 
o zníženie alebo odpustenie poplatku za komu-
nálny odpad v prípade, že sa viac ako 90 dní 
v roku nezdržujete na území našej obce. Treba 
k tomu predložiś do 15. januára 2024 písomnú 
žiadosś a doklady, ktoré potvrdzujú, že ste dlho-
dobo ubytovaní mimo obce Beckov. Vzor žiados-
ti aj zoznam dokladov nájdete na web stránke 
obce, v sekcii OBÈAN - OBEC - Miestne dane. 
 V prípade študentov bývajúcich na interná-

te môže žiadosś podaś rodiè, pre viac detí sta-
èí jedna žiadosś. Pri študentoch slovenských 
škôl staèí v žiadosti uviesś len meno a dátum 
narodenia, potvrdenie o návšteve školy získame 
prostredníctvom systému. Pri študentoch zahra-
nièných škôl musí byś o doklad o návšteve školy 
priložený. 
 Zároveò upozoròujeme, že tohtoroèné 
žetóny na vývoz komunálneho odpadu sú 
platné do konca februára 2024.  OcÚ

K poplatkom za komunálny odpad 2024
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OBECNÁ
PREVÁDZKA 2024
Termíny otváracích dní

na zbernom dvore

èas: 8,00 - 12,00 hod

 Vážení obyvatelia, idú vianoèné sviat-
ky, preto Vás prosíme, aby ste zvážili, èi 
budete potrebovaś vyviezś žumpu.
 Ak áno, tak vývoz treba nahlásiś do 
18. 12. 2023. Posledný vývoz v decembri 
sa uskutoèní v piatok 22.12.2023 a ïalší 
najskôr 2.1.2024. Medzi sviatkami, teda 
od 23. 12. 2023 do 1.1.2024, obecná 
prevádzka fekálie nebude vyvážaś.
 Ïakujeme za pochopenie.  OcÚ

VÝVOZ FEKÁLIÍ
V DECEMBRI
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 V nede¾u 29. 10. 2023 na TA3 odznela v regiónoch o 12,51 a v hlav-
ných správach reportáž Anny Madreku o kúrii Dubnických. Vyjadrili sa v nej 
starosta obce Ernest Benko, riadite¾ Hradu Beckov, n. o., Peter Pastier 
ako „znalec miestnej histórie“ a Lucia Pastie-
rová z KPÚ v Trenèíne. Struène pripomenuli, 
že napriek zlému stavu budovy, ide o národ-
nú kultúrnu pamiatku, renesanènú stavbu so 
sgrafitovou fasádou z polovice 16. storoèia 
s pôdorysom v tvare písmena“ U“ a nárožnou 
vežièkou, ktorá od roka 1885 slúžila sto rokov 
školské úèely, až bola v roku 2003 predaná do 
súkromného vlastníctva. Žia¾, podnikate¾ské 
úmysly nevyšli, traja vlastníci kúriu pripravili 

v roku 2014 o strechu, èo urýchlilo jej degradáciu. V tomto roku sa opäś 
stala vlastníctvom obce a my veríme, že ciele vedenia obce na záchranu 
kúrie sa zrealizujú v èo najkratšom èase. Ako povedal starosta, obec, ktorá 

máva v turistickej sezóne okolo 80 tisíc návštev-
níkov, nemôže maś vo svojom centre chátrajúce 
stavby. Mohla by slúžiś ako obecný dom...  DB

Zdroj: https://www.ta3.com/relacia/908279/hlavne-
spravy-z-29-oktobra;
https://www.ta3.com/clanok/908245/vzacna-kuria-
dostala-druhu-sancu-obec-beckov-odkupila-narod-
nu-kulturnu-pamiatku 
Kúrii Dubnických venovali pozornosś aj v televízii 
Markíza a RTVS. 

 V priebehu novembra vyšli v MY Tren-
èín SME tri èlánky, ktorých obsah sa 
dotýka Beckova - o kúrii Dubnických (31. 
10. 2023), o židovskom cintoríne (2. 11. 
2023), o autistickom centre pre dospelých 
(16. 11. 2023). Radi by sme upozornili na 
èlánok Maroša Buchela Židovský cintorín 
v Beckove je posiaty kamienkami. Priniesli 
ich až z Jeruzalema. 
 Cintorín sa nachádza pod hradom, 
rozhovor preto poskytol priamo riadite¾ 
Hradu Beckov, n. o., Mgr. Peter Pastier. 
Okrem iného informoval, že Ústredný zväz 
židovských náboženských obcí pripravuje 
rekonštrukciu múra, ktorý zadržiava hroby 
na hradnom brale. Cintorín je rozdelený 
príjazdovou hradnou cestou na dve èasti, 
èo je v rámci Slovenska unikát. Celkovo je 
v republike okolo 750 židovských cintorí-

nov, z toho asi o 150 je postarané. Kose-
nie a údržbu hradí zväz z vlastných zdrojov 
alebo v spolupráci s obcami, obèianskymi 
združeniami a jednotlivcami.  
 Prví židia prišli do Beckova koncom 
17. storoèia z Uherského Brodu ako väzni 
(1683), o pár rokov neskôr (1689) im 
gróf Pongrác dovolil v Beckove sa usadiś 
a obchodovaś, zriadiś si cintorín aj synagó-
gu. Pozemok na zriadenie mladšej èasti 
cintorína získali od grófa Esterháziho v roku 
1734. Prvé náhrobné kamene sa nezacho-
vali, najstarší dochovaný je z roka 1739 
v novšej èasti cintorína. Po roku 1760 mali 
beckovskí židia vlastného rabína, dovtedy 
boli odkázaní na služby rabína z Uherského 
Brodu. Na prelome 18. a 19. storoèia bolo 
v Beckove 320 židov, do konca 19. storoèia 
sa postupne odsśahovali do Nového Mesta 
nad Váhom, ktoré sa vïaka železnici dyna-
mickejšie rozvíjalo, a po druhej svetovej voj-
ne židia z obce prakticky vymizli. V staršej 
èasti cintorína sa dochovalo 83 náhrobných 
kameòov, v mladšej 101. A preèo veriaci 
nosia na hroby svojich predkov kamienok? 
Vyjadrujú tak skutoènosś, že na nich myslia. 
Niektorí pricestujú až z Izraela... aspoò raz 
za život si splniś svoju morálnu povinnosś.  

DB

Zdroj: https://mytrencin.sme.sk/c/23239052/
zidovsky-cintorin-v-beckove-je-posiaty-kamien-
kami-priniesli-ich-az-z-jeruzalema.html 

 ¼udia trpiaci poruchami autistického spektra 
nájdu svoj domov v našej obci - v budove bývalej 
evanjelickej školy a bývalého SKC Dotyk, ktorá 
bude naïalej využívaná v sociálnej oblasti.

 Domov pre autistov zriaïuje OZ Autis, založené 
v roku 2012, venujúce sa v rámci Trenèianskeho 
samosprávneho kraja autistickým deśom. Najskôr 
založili špecializované zariadenie, ktoré fungova-
lo ambulantnou formou pre 17 detí, potom zria-
dili základnú školu pre 35 detí. Èasom vznikla 
potreba vybudovaś zariadenie aj pre dospelých 
autistov. Príležitosś sa naskytla získaním vhodnej 
budovy v Beckove. V súèasnosti sa usilujú dokon-
èiś rekonštrukciu krízového centra na pobytové 
zariadenie rodinného typu pre 6 dospelých ¾udí 
s autizmom. Každý klient bude maś svoju izbu 
a sociálne zariadenia budú pre dvojice. Klienti 

budú vedení k samostatnosti. S pomocou asisten-
ta si budú upratovaś, praś, variś, staraś sa o dom 
a záhradu, prípadne o domáce zvieratá, ako infor-
movala - v èlánku Maroša Buchela Dospelí ¾udia s 
autizmom èastokrát konèia na psychiatrii, v Becko-
ve im stavajú unikátny domov - 16.11.2023 infor-
movala Helena Vlnková, štatutárna zástupkyòa 
OZ Autis. Práve snahou o samostatnosś klien-
tov sa toto zariadenie bude odlišovaś od iných, 
podobných zariadení na Slovensku. Rekonštruk-
ciu budovy by mali ukonèiś do konca novembra 
2023 a v priebehu nasledujúceho roka dokonèiś 
všetko potrebné k tomu, aby od januára 2025 za-
riadenie pre autistických klientov zaèalo fungovaś. 
Pre nás je najdôležitejšie to, že o rok bude novo 
zrekonštruované zariadenie poskytovaś domov 
pre ¾udí, ktorí by inak boli odkázaní na celodennú 
starostlivosś rodièov, a pokia¾ by oni nevládali, tak 

na zariadenia sociálnych služieb, nie celkom pre 
nich vhodných. Dobrá správa pre obec i kraj.   

   DB
Zdroj: SME - MT Trenèín, 16.11.2023: Maroš Buchel, 
Dospelí ¾udia s autizmom èastokrát konèia na psy-
chiatrii. V Beckove im stavajú unikátny domov. 

DOMOV PRE AUTISTOV 

Cintorín pod Beckovským hradom

Beckov v médiách: Vzácna kúria dostala druhú šancu

 Portrét archeologièky Marty Mácelovej, ktorej život je 
pevne zviazaný s obcou Beckov, odvysielali v Rádiu Regina 
v nede¾u 12. novembra po 15. hod. Vo ve¾mi príjemnom roz-
hovore s redaktorkou Marianou Kovaèechovou porozpráva-
la o svojom živote a práci archeologièky v banskobystrickom 
múzeu a neskôr pedagogièky na Univerzite Mateja Bela. 
 V úvode spomenula: „Archeológia mi prirástla k srdcu, 
èiže bola aj mojím koníèkom, získala som množstvo pria-
te¾ov, a tieto priate¾stvá zanechali vo mne dobrý pocit, že je 
ve¾a ¾udí, ktorí nerobia iba pre peniaze, ale robia z presved-
èenia, aj za malý peniaz ve¾ké veci.“ 
 Jej profesijný život bol naplnený trpezlivou prácou, pri-
nášajúcou hodnotné objavy (zmienime sa napr. o gotických 
kachliciach), poèetné publikácie, prednášky pre študentov 
na katedre histórie, ale aj na Univerzite tretieho veku, a iné 
aktivity. 
 A keïže jej prvé archeologické pôsobisko ešte ako štu-
dentky bolo na Beckovskom hrade, kde zapisovala gotické 
èlánky do prírastkovej knihy, bola rada, že túto skúsenosś 
mohla zúroèiś pri písaní kapitoly o archeologickom výskume 
v Beckove do monografie BECKOV 1. Napokon, práve jej 
stredoškolský uèite¾ dejepisu Jozef Ondrejka, inak riadite¾ 
múzea v Novom Meste nad Váhom, bol ten, ktorý ju priviedol 
k budúcemu povolaniu archeologièky, keï jej umožnil sle-
dovaś výskumy slovanských hradísk v Pobedime a stredove-
kého dvorca v Ducovom.
 A aký je odkaz zo štúdia histórie pre nás? „Každá gene-
rácia bojovala s nepriate¾mi - mier je asi to najcennejšie, èo 
si máme vážiś.“
 Ak vás téma zaujíma, urèite si vypoèujte celý rozhovor 
v Regine.  DB

Zdroj: https://www.rtvs.sk/radio/archiv/1648/2178746

Marta Mácelová - archeologička 



 V sobotu 2. 12. 2023 opäś zavítal do Becko-
va Mikuláš. Poèasie bolo naozaj „pod psa“ jak sa 
vraví, zima, sneh, sneho-dážï, vlhko. No hold, 
zima je zima, pri organizovaní podujatí vonku 
s tým treba rátaś.
 Trojièné námestie bolo krásne pripravené - 
adventný veniec ozdobený, vianoèný stromèek 
osadený - chýbalo už len zažaś svetlá.
 Od obeda do príchodu sv. Mikuláša ste moh-
li a prísś zažiś nefalšovanú adventnú atmosféru, 
popozeraś 19 stánkov, obèerstviś sa v gastrozó-
ne, zohriaś sa vareným vínom, punèom i horú-
cim èajom. Vianoèné ikebany, adventné vence, 
ozdoby, košikárske výrobky, domáce produkty, 
kozmetika - kopa krásnych vecí na predaj èi 
inšpiráciu.
 V gastrozóne nás opäś privítal Marek Ort 
s jeho špecialitami, varila sa obecná kapustnica, 
pohostenie zo školskej jedálne a kopu iného - 
o arómy v ovzduší rozhodne nebola núdza.
 O 16. prišiel tradiène v sprievode èerta 

a anjela sv. Mikuláš.
 Deti už na neho èakali a že ich nebolo málo. 
Mikuláš ich pekne vyspovedal, deti zaspievali 
a odniesli si sladké maškrty ako motiváciu, aby 
v ïalšom roku poslúchali svojich rodièov. Sv. 
Mikuláš mal znova ve¾mi zodpovednú úlohu 
- zažaś vianoèný stromèek. Napriek peripetiám 
sa mu to podarilo - na tretí pokus buchol pali-
cou o zem a svet sa zajagal pestrými farbami 
hneï dvojnásobne - svetielkami na stromèeku 
a v odraze oèí všetkých detí, ktoré to s nadše-
ním sledovali.
 Vo¾ná zábava pokraèovala do tmy a do 
skrehnutia posledného prsta na nohe. 
 Organizaène sa o akciu postarala obecná 
prevádzka, èlenovia Kultúrnej komisie, DK Tes-
co patrí poïakovanie za zastrešenie sladkostí 
do mikulášskych balíèkov. A záverom špeciál-
na vïaka patrí Radkovi Poláèekovi sa svetelnú 
výzdobu a naozaj krásne efekty.   

Adam Straka
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 Október - november sa u nás v Beckove 
niesol v znamení kultúrnych podujatí. O tom, èo 
sa dialo, ako to prebiehalo, sme sa porozprávali 
s tvorcom myšlienky kultúrnej jesene, s Rado-
vanom Poláèekom.

Kultúrna jeseò v Kol-
kárni, dobre som to 
nazval?
    Dá sa povedaś, že 
áno, bolo to pôvodne 
zopár akcii napláno-
vaných na október 
- november 2023 
v Kolkárni Beckov, 
neviem èi ten názov 
nie je príliš honosný.
O èo teda išlo?
    Po ustálení „upra-
tovania” po Bašaveli 

som si povedal, že by sme mohli oživiś trošku 
jesenné veèery a víkendy. Z nápadu jedného 
koncertu vznikli rovno tri akcie, a to koncert 
našej stálice Mira Èernáka (alias Frankyeho), 
ktorý to odštartoval. Nasledujúcu sobotu bol 

koncert kapely Slnieèko, ktorý prilákal ako 
vždy masu fanúšikov, ktorí nám akciu vypreda-
li a vytvorili neuverite¾nú atmosféru. Nakoniec 
sme túto trojicu akcii uzatvorili legendárnou 
Halloweenskou oldies „diskoškou“. Po štyroch 
rokoch, po covide, sme akciu znova oživili, aby 
si ¾udia mohli vychutnaś parádnu energiou nabitú 
zábavu, ktorá každoroène prilákala milovníkov 
dobrej hudby a kreatívnych tvorcov. Ako každý 
rok, tak aj tento sme boli svedkami všakovakých 
výtvorov a masiek, ktoré si návštevníci so sebou 
priniesli. Bolo to ako vždy ohromujúce. Tešíme 
sa už teraz na budúcoroèné nápady.
 A keïže sme to nakoniec nazvali kultúrnou 
jeseòou, nemohlo to byś len o trojici umelec-
kých podujatí. Celé sme to okorenili filmovými 
štvrtkami, kde si milovníci filmov mohli vychutnaś 
novinky, ako sú Ve¾ký kaòon od Pavla Barabáša, 
ktorý sme mali dokonca neplánovane okomento-
vaný naším cestovate¾om Petrom Ondrejovièom 
a spolu sním nám povedal k filmu zopár slov aj 
syn Jožka Èerného, ktorému bol tento film veno-
vaný. Ïalej sme na plátno premietli slovenskú 
novinku Invalid, americkú komédiu Vocasy na 
tripu a mnoho ïalších. Filmy sa premietali až 

do posledného štvrtka v novembri. Chceme sa 
týmto poïakovaś vedeniu hradu a obce Beckov, 
ktorí nám zapožièali na celú dobu ve¾koplošné 
plátno a firme Shramot, vïaka ktorým boli filmy 
okorenené dokonalým zvukom.
Kto vyberal tituly na tie filmové štvrtky?
 Filmy sme vyberali zvyèajne v nede¾u/pon-
delok a snažili sa skôr sledovaś návrhy od ¾udí, 
èo by chceli pozeraś.
Kto to celé teda organizoval? Èo spätná väzba?
 Organizaène je to vždy o spolupráci, bez 
toho to nejde. Všetky podujatia sa konali pod 
záštitou nášho OZ Priatelia Beckova, kde figu-
ruje trojica zainteresovaných a nadšených ¾udí. 
Odozvy boli výborné. Vždy, keï prichádzajú 
nápady do nových vecí, práve kladná odozva od 
¾udí je pre mòa nie len odmenou za to, èo bolo, 
ale hlavne motiváciou k tomu, èo sa plánuje do 
budúcna. A preto to celé robím, potešiś a zabaviś 
¾udí aj v tejto ne¾ahkej dobe.

 Ïakujeme za rozhovor a prajeme ve¾a trpezli-
vosti pri ïalších projektoch.  

 Adam Straka

Kultúrna jeseň v Beckove

Mikulášske trhy
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 Nevšedné podujatie sa uskutoènilo v kultúrnom dome v pondelok
2. októbra 2023 o 19. hod. Beckovèania a všetci úèastníci z okolia sa 
mohli zúèastniś na natáèaní rozhlasovej skeèovej šou PICHLI VIDLY, ktorej 
autormi boli Ján Snopko a Rasśo Piško. Úèinkovali Karin Hajdu, Zuzana 
Tluèková, Peter Koèiš a Rasśo Piško, hudobným hosśom bol Robo Opa-
tovský s kapelou. A všetko v réžii Rudolfa Geriho. Na podujatie prišlo 139 
platiacich divákov a nikto ne¾utoval. Príjemná zábava, dobrá hudba v poda-
ní známych umelcov potešila aj naše vidiecke publikum a nielen divákov 
(poslucháèov RTVS), ale aj samotní úèinkujúci boli spokojní s miestom aj s 
¾uïmi. Odchádzajúci komentovali podujatie: Takéto nieèo by mohlo bývaś 
v Beckove aj èastejšie. Za usporiadate¾ov (starosta, obecný úrad): Bude-
me na to myslieś.  DB

PICHLI VIDLY

KALENDÁR NA ROK 2024
 ...práve dostávate do svojich domác-
ností. Je spoloèným dielom èlenských obcí 
Mikroregiónu Beckov - Zelená Voda - Bezo-
vec. Mikroregión vznikol 31. 10. 2003 ako 
neformálne združenie 11 obcí ležiacich na 
¾avom brehu Váhu vymedzenými hradmi Bec-
kov a Tematín. Do mikroregiónu patria obce 
Beckov, Kálnica, Koèovce, Nová Ves nad 
Váhom, Hôrka nad Váhom, Hrádok, Lúka, 
Modrovka, Modrová, Stará Lehota a Nová 
Lehota a rekreaèná oblasś Zelená Voda. 
 Vzájomná spolupráca obcí predovšet-

kým na úrovni starostov sa zvidite¾òuje aj 
každoroène vydávaným stolovým kalendá-
rom, na ktorý sa obyvatelia vopred tešia. 
Prvýkrát vyšiel v roku 2005 vo vydavate¾stve 
FOTAR Ing. Jána Tarábka z Nitry a od roka 
2018 pripravujú grafiku a tlaè v KOJATRADE 
z Trenèianskej Teplej. Námetom sú kultúrno-
spoloèenské podujatia, konané v obciach 
združenia v priebehu roka. Uvedenie názvu 
a erbu obce, do ktorej je kalendár urèený, 
bolo zavedené od roka 2018, dovtedy (2005 
- 2017) boli všetky kalendáre rovnaké.     DB

   Sviatky klopú na dvere, èas radosti sa blíži, 
a tak treba nieèo nachystaś na sviatoèný stôl. 
Každá z nás vlastní množstvo dobrých recep-
tov. Okrem tradièného suchého peèiva treba aj 
nejakú mòamku na tanierik pridaś. Skúšame aj 
nové a vylepšené recepty, tak pridám aj ja svoje 
osvedèené. Možno sa hodia.
   
Koláè ŠTEDRÁK
Na prípravu potrebujeme 750 g polohrubej 
múky, 20 g droždia, 3 dl mlieka, 120 g mas-
la, 100 g práškového cukru, 1 žåtok, vanilínový 
cukor, citrónovú kôru, so¾.
Lekvárová plnka: 200 g slivkový lekvár, citróno-
vá kôra.
Orechová plnka: 180 g mletých orechov, 2 
dl mlieka, 80 g práškového cukru, vanilínový 
cukor, hrozienka.
Maková plnka: 200 g mletého maku, 2 dl mlieka, 
120 g práškového cukru, vanilínový cukor.
Tvarohová plnka: 300 g tvarohu, 80 g práško-

vého cukru, 80 g masla, 20 g hrozienok, 2 žåtky, 
sneh z dvoch bielkov, vanilínový cukor.
Postup: Pri orechovej a makovej plnke prísady 
podusiś, tvarohovú a lekvárovú zmiešaś. Vykys-
nuté cesto rozdeliś na päś bochníkov, z ktorých 
vyva¾káme štyri pláty hrubé ako prst. Na vymas-
tený plech položíme plát, potrieme lekvárom, 
druhý potrieme orechovou plnkou, tretí makovou 
a posledný tvarohovou plnkou. Na vrch koláèa 
urobíme z posledného cesta mriežku. Vrch pot-
rieme maslom a peèieme.

Sviatoèná roláda
Cesto: 120 g práškového cukru, 7 vajec, 120 
g hladkej múky, vanilínový cukor. Z bielkov 
vyš¾ahaś tuhý sneh, primiešavaś žåtky, múku, 
vanilínový cukor. Upiecś cesto, vyklopiś na 
utierku, stoèiś do rolády, nechaś vychladnúś.
Plnka: 1 salko - 2 hodiny variś, po vychladnutí 
pridaś 200 g masla, 2 lyžice kakaa. Vychladnu-
tú roládu roztoèiś, potrieś pikantným lekvárom, 
pripravenou plnkou, do stredu vložiś dva banány 
a zrolovaś. Zvyšnou plnkou potrieś roládu, vidliè-
kou urobiś ryhy a posypaś èokoládou.
Burizónová roláda
400 g kryštálový cukor, 1 maslo, 1 salko, 2 lyži-
ce kakaa, 2,5 sáèka burizónov.
Cukor rozpustiś na karamel (bez hrudiek), pridaś 
rozpustené maslo, salko. Variś do hladka. Buri-
zóny pridaś mimo platnièky a zmiešaś. Vliaś do 
formy na srnèí chrbát.

Želám krásne spokojné sviatky, aby sme v zdraví 
privítali NOVÝ ROK 2024.  ZT.

SLADKÉ A VESELÉ
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Vážení Beckovèania,
 dovo¾te mi, aby som Vás pozvala do nášho 
novootvoreného COOP Supermarketu vo vašej 
krásnej obci. Veríme, že nakupovanie v òom 
bude pre Vás príjemnou zmenou. 

 Pôvodná predajòa úplne zmenila svoj vzh¾ad 
zvonku i zvnútra. Naším cie¾om bolo predovšet-
kým zvýšiś pohodlie našich zákazníkov pri naku-

povaní. Limitom bola plocha pôvodného objektu. 
Ten sme však využili na maximum, a tak sa nám 
podarilo dosiahnuś viac ako dvojnásobok predaj-
nej plochy. Predajòa tak získala parametre, ktoré 
ju radia do siete predajní COOP Supermarket, 
v ktorých prebieha intenzívnejšia marketingová 
podpora ako v menších predajniach. Priestor 

sme navyše vybavili novými technológiami a zaria-
deniami, èo nám umožnilo rozšíriś sortiment tova-
ru. Ve¾mi dobre vieme, že èerstvý tovar je pre 
našich zákazníkov k¾úèový, a preto naò aj my kla-
dieme ve¾ký dôraz. Súèasśou našej obchodnej 

stratégie je tiež podpora slovenskej produkcie, 
èo sa odráža na sortimentnej skladbe našich 
tovarov.
 Dovo¾te mi, aby som poïakovala všetkým, 
ktorí sa podie¾ali na rekonštrukcii objektu. Ïaku-

jem i starostovi obce pánovi Ernestovi Benkovi. 
Podporil našu víziu, pretože v nej videl cestu k 
skvalitneniu služieb pre obyvate¾ov obce, a pre-
to aj jeho zásluhou dnes prevádzkujeme nový 
COOP Supermarket.
 Verím, že sa u nás budete cítiś príjemne a že 
sa k nám budete radi vracaś.

   Ing. Janka Madajová, predsedníèka
predstavenstva COOP Jednota Prievidza 

 Otvorenie beckovskej jednoty po 4 mesiacoch rekonštrukcie sa 
uskutoènilo vo štvrtok 30. novembra o 10. hod. Bola to snáï najvýzna-
mnejšia udalosś v obci v tomto roku, rozhodne pre jej obyvate¾ov. Rekon-
štrukcia prebiehala od konca augusta zvonka a od 3.10.2023 aj v inte-
riéroch. Výsledok je maximálne uspokojivý. Obchod získal vo všetkých 
oblastiach - pekný exteriér, rozsiahle èisté priestory predajne, množstvo 
regálov a tovaru - to sme tu ešte nemali! Povedala by som, že tu platí: 
Keï už daèo robím, tak poriadne. Treba ešte pripomenúś, že Jedno-
ta vyšla v ústrety obyvate¾om a poèas rekonštrukcie zabezpeèila pre-
daj z kontajnerov vo dvore. Deò D nastal 30.11.2023. Slávnostnému 
prestrihnutiu pásky predchádzalo stretnutie vedenia Jednoty so starostom 
obce a dodávate¾mi. Mgr. Janka Madajová, predsedníèka predstaven-
stva, sa prihovorila zúèastneným, poïakovala všetkým, ktorí sa podie¾ali 

na rekonštrukcii a po príhovore starostu obce spoloène prestrihli pás-
ku od vchodu do predajne. Vošli prví zákazníci, na pokladni prešli prvé 
platby - nový supermarket zaèal fungovaś. A tu je priestor na položenie 
nieko¾kých otázok vedúcej beckovskej predajne p. Zuzane Nemèekovej. 
 Zuzana, otvorenie predajne bolo ve¾mi živé, zákazníci netrpezlivo 
èakali, rátali každú minútu...
Otvorila som dvere a pri poh¾ade na to¾ko ¾udí, medzi nimi mama a sestra 
s deśmi, sa mi urobila hrèa v hrdle a zaslzili sa mi oèi. Dobrý deò, vitajte! 
Všetci zaèali tlieskaś a gratulovaś k otvorenému obchodu. Bolo to ve¾mi 
emotívne. 

 Súèasśou programu boli aj koláèiky, 
kto ich napiekol?
Pri otvorení bola torta s ohòostrojom, 
ktorú rozkrojila p. Madajová, a koláèiky. 
Piekla som ich sama zo svojho dva dni 
do otvorenia po nociach, v práci sme boli 
12 - 14 hod. denne. Upiekla som ich pre 
svojich zákazníkov, cítila som to tak, že 
musím urobiś tortu aj koláèiky, aby som si 
ich uctila. 
 Ko¾ko vás pracuje v predajni a odkia¾ 
sú predavaèky?
Všetky sme Beckovanky, ja som vedúca 
plus šesś zamestnankýò a jedna brigád-
nièka.  

 Od kedy pracuješ v Jednote? 
Od mája 2020 som nastúpila ako zástupkyòa vedúcej predajne COOP  
Jednota a od júla som bola už vedúca.
 Práca śa oèividne baví.
Ve¾mi ma to baví a napåòa. Je skvelé robiś s ¾uïmi, maś dôveru zákazníkov.
 Èo ponúkate nové v porovnaní s minulosśou?
Ponúkame èerstvé mäso vo¾no ložené (bravèové, hovädzie, kuracie), vo¾-
né zákusky dvakrát do týždòa v utorok a štvrtok (aj balené), máme široký 
sortiment nového tovaru, ktorý predtým nebýval. Šesś dní v týždni je èer-
stvá zelenina, ovocie, mäso aj ryby, údeniny a mlieko. Všetok tovar sa dá 
objednaś na želanie zákazníkov.
 Idú Vianoce, èo ponúkate k sviatkom?
Na Vianoce sa budú predávaś živé kapry - zákazníci si ich môžu objednaś 
na predajni do 13.12.2023. Všetko ostatné bude v ponuke ako bežne. 
 Ako máte otvorené po novom? 
Pondelok až piatok od 6. do 18. hod, v sobo-
tu od 6. do 12. hod a v nede¾u od 7. do 11. 
hod. 
 Na aké telefónne èíslo môžu zákazníci 
volaś, ak nemôžu prísś do predajne, a chcú 
si objednaś tovar? 
Môžu volaś mne na èíslo 0908 430 154 ale-
bo 0902 152 225.
 Prajem samé príjemné zážitky v novej 
predajni na oboch stranách „pultov“.

Zhovárala sa Dana Badžgoòová

Supermarket v Beckove

COOP Jeednota Prievidza otvorila 30.11.2023 nový SUPERMARKET
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1. Výroba svietnikov
   Prichádza jesenné obdobie, opadáva lístie zo 
stromov a denného svetla ubúda. Treba si tento 
„dušièkový èas“ nejako spríjemniś a osvetliś. Dòa 
27.10.2023 sa v našej materskej škole uskutoè-
nilo ma¾ovanie svietnikov z pohárov na zaváranie. 
Deti sa vyspinkali a o 15:00 hod. spolu s rodièmi 
zaèali vyma¾ovávaś poháre, ktoré si priniesli. Deti 
pod¾a svojej fantázie a fantázie rodièov ma¾ovali 
rôzne rozprávkové alebo aj strašidelné výjavy na 

svoje lampášiky. Po vyma¾ovaní si do nich vložili 
elektronické svetielko a odniesli do záhrady pred 
budovu materskej školy, kde svietili. Deti každé 
ráno pozorovali, èi ten ich lampášik ešte svieti. 
Z lampášikov mali radosś nielen deti a ich rodi-
èia, ale aj obèania Beckova, ktorí prechádzali 
pred materskou školou.

2. Polepetko
   Do našej materskej školy dòa 6.11.2023 zaví-
talo divadielko Príbeh s predstavením Polepet-
ko. Herci deśom sprostredkovali príbeh lenivé-
ho Polepetka, ktorý si nechcel upratovaś svoju 
izbu, ani do školy sa mu nechcelo chodiś. Poèas 
predstavenia Polepetko zapájal aj deti z mater-

skej školy, pýtal sa ich, èi sa im páèi, ako má 
upratanú izbu. Radili mu, ako si má izbu uprataś, 
na hodine matematiky spolu urèovali geometric-

ké tvary a farby. Takouto hravou formou deti zo 
škôlky nauèili lenivého Polepetka upratovaś si 
izbu a tešiś sa do školy na nové vedomosti, ktoré 
sa v škole nauèí. Deti si z predstavenia zobrali 
ponauèenie, že nie je dobre byś lenivým.
3. Ko¾ko lásky sa zmestí do krabice
od topánok
   Blížia sa najkrajšie sviatky v roku, plné lásky, 
pokoja a obdarúvania. Sú medzi nami ¾udia, 
ktorí nemajú to šśastie prežiś vianoèné sviatky 
v kruhu svojej rodiny z dôvodu, že už žiadnu 
rodinu nemajú. Preto sa naša materská škola 
rozhodla zapojiś do výzvy „Ko¾ko lásky sa zmestí 
do krabice od topánok“. Detièky vyrobili krásne 
pozdravy, spolu s rodièmi naplnili krabièky, kto-
ré krásne vyzdobili. Krabièky spolu s pozdravmi 

sme zaniesli do Domova pre seniorov v Novom 
Meste nad Váhom. Starkí mali s darèekov úprim-
nú radosś, že sú na svete ešte ¾udia, ktorým nie 
je ¾ahostajný osud osamotených ¾udí. Aj takouto 
formou uèíme deti v materskej škole láske a spo-
lupatriènosti voèi iným ¾uïom. Týmto sa chcem 
poïakovaś rodièom detí z materskej školy a rodi-
èom detí zo školského klubu pri základnej škole, 
že sa zapojili a prispeli pre starkých.

4. Zdobenie stromèeka
   V dòoch 29. a 30.11.2023 sa deti MŠ z triedy 
motýlikov a vèielok zapojili do zdobenia vianoè-
ného stromèeka na námestí, ktorý deti zaujal už 

pri našich dopoludòajších vychádzkach. Ve¾mi 
ich potešila možnosś zavesiś vlastnoruène vyzdo-
benú drevenú ozdobu. Dúfame, že aj Vám sa 
budú ich výtvory páèiś. 

5. Mikuláš v materskej škole
   Vždy tak, ako každý rok pred vianoènými sviat-
kami, majú detièky ešte jedno ve¾ké prekvape-
nie v podobe sladkých darèekov od Mikuláša. Aj 

do našej materskej školy v stredu 6. decembra 
prišiel Mikuláš v sprievode anjela a èerta. Detiè-
ky ho privítali krásnymi básnièkami a piesòami. 
Aj keï sa niektoré detièky báli èerta, potom našli 

odvahu a ešte aj èertovi zarecitovali básnièku. 
Mikuláš ich za odvahu a program, ktorý si pripra-
vili, obdaroval balíèkom so sladkosśami. 
6. Vianoèná akadémia
   Najkrajšie sviatky v roku sa blížia a naše deti 
z materskej školy sa v tento krásny vianoèný èas 
poctivo pripravovali na prvú vianoènú akadémiu. 
Vystúpili na nej s krátkym programom deti z trie-
dy motýlikov a vèielok. Vianoèné koledy, básne, 
tance a vinše chytili za srdce nejedného divá-
ka. Bola za tým hlavne snaha, odvaha, šikov-
nosś a úprimná radosś našich škôlkarov. Ïaku-
jeme všetkým, ktorí sa zúèastnili na príprave 
tohto krásneho vianoèného podujatia. Potlesk 
a úsmev boli pre nás najväèšou odmenou.

(dokonèenie na str.9)

AKTIVITY V MATERSKEJ ŠKOLE v prvom polroku šk. r. 2023/2024



 Keï sa dospe-
lých opýtate na 
ich najšśastnej-
šie spomienky z 
detstva, väèšina 
z nich sa odohra-
la vo vonkajšom 

prostredí. Pobyt v prírode však nemusí byś len o 
spontánnej hre. Outdoorová edukácia, obsahuj-
úca prvky výchovy, vzdelávania a výcviku (teda 
nadobúdania praktických skúseností a zruèností), 
rozvíja kreativitu, flexibilitu, originalitu, kritické a 

hodnotiace myslenie. Deti si pri nej budujú vzśah 
so svetom živej i neživej prírody, rozvíjajú svoje 
sociálne a komunikaèné zruènosti a posilòujú 
svoj imunitný systém. V roku 2012 pätica škôl v 
Londýne oslavovala takúto outdoorovú edukáciu 
v rámci kampane Deò prázdnej triedy. V roku 
2018 sa do kampane zapojilo viac ako 100 krajín 
a 3,5 milióna detí, prièom s 88 školami a 6 580 
deśmi sa k nim prvýkrát pridalo aj Slovensko. 
„Outdoor classroom Day“ - Deò vzdelávania von-
ku - je celosvetová kampaò, ktorej cie¾om je zob-
raś èo najviac detí do vonkajšieho prostredia, kde 

sa môžu hraś a vzdelávaś. Naši žiaci pyšne vzhlia-
dali k mape sveta, kde kúsok od stredu Európy, 
medzi desiatimi školami kraja, svietila ZŠ s MŠ J. 
M. Hurbana Beckov.
   2. novembra 2023 sa naši žiaci dobre poob-
liekali a išli von. Zapojili do jesenného vyuèovania 
vonku - Outdoor Classroom Day. Poèas pobytu 
na èerstvom vzduchu sa vydali v rámci eTwinnin-
gového projektu Share our local heritage (Zdie¾aj 
naše kultúrne dedièstvo) po stopách pamiatok a 
významných osobností našej obce. Za aktivitu zís-
kala naša škola certifikát.   Ing. Darina Jarábková

09December - 2023 www.obec-beckov.sk

 Divadelné predstavenie pre žiakov ZŠ s 
MŠ v Beckove prišli dòa 2.11.2023 odohraś 
herci z Divadelného centra v Martine. Táto 
anglicko-slovenská rozprávka, koncipova-
ná ako uèebná pomôcka, vznikla v Martine 
v spolupráci s divadlom ZkuFraVon. 
 „Myslíte si, že poznáte mesto, v ktorom 
bývate? Samozrejme. Do práce èi ško-
ly chodíme po tých istých uliciach, okolo 
rohu, prejdeme cez park, po schodoch 
hore èi dole. Po èase to zaène byś nuda, 
však? Stále to isté. Mesto sa nemení. Ale 
èo ak áno? Staèí otvoriś oèi a pozrieś sa na 

veci inak. Ako? Èo keby sme sa spolu na 
mesto pozreli oèami malého túlavého psa 
alebo z vtáèej perspektívy. Skúste to. Už to 
vidíte?“ týmito slovami uviedli predstavenie 
hlavní aktéri.
 Herecky obsadili aj našich štyroch žia-
kov, ktorí sa cítili v úlohe hercov na javisku 
prinajmenej tak suverénne ako v triede za 
školskými lavicami. Divadlo bolo úsmev-
no-pouèné. ¼ahkou, atraktívnou a hravou 
formou ponúklo žiakom umelecký zážitok 
z divadelnej rozprávky v anglickom jazyku.

 Ing. Darina Jarábková

Laki´s Town - po našom Beckovo mestečko

 Naša trieda 5.B angliètina sa zapojila do 
piateho roèníka inovatívnej súśaže pre školy s 
názvom Jazykový WocaBee šampionát. Súśaž 
prebieha pod záštitou Ministerstva školstva, vedy, 
výskumu a športu SR a súśaží sa online v apliká-
cii na uèenie slovíèok WocaBee (èít. „vokebí”). 
Trieda 5.B angliètina sa v rámci okresu Nové 
Mesto nad Váhom umiestnila na vynikajúcom 1. 
mieste, vïaka èomu získala ceny a postúpila 
do krajského kola.
To prebieha práve v týchto dòoch, kedy žiaci 
súśažia o postup do celoslovenského kola súśaže, 
v ktorom môžeme získaś ïalšie ceny a príspevok 
na modernizáciu škôl v hodnote 6 000 €. Súśaž 

vyvrcholí medzinárodným finále, v ktorom sa stret-
nú tie najlepšie triedy z 8 krajín!
 Žiaci sa v aplikácii uèia novú slovnú zásobu 
vrátane výslovnosti moderným a ve¾mi efektívnym 
spôsobom. V súśaži sa hodnotí usilovnosś žiakov 
v uèení cudzích jazykov, meraná poètom bodov 
získaných za precvièovanie slovíèok. Èím viac žia-
ci precvièujú, tým viac bodov (za správne odpove-
de) získajú a viac sa aj nauèia. Každý žiak našej 
triedy 5.B angliètina získal poèas okresného ko-
la denne v priemere 744 WocaPoints bodov, èo 
sa rovná približne 496 správnym odpovediam pri 
precvièovaní v poèítaèi.
 Triedy v šampionáte súśažia ako tím, takže 

v jazykoch sa zlepšujú skutoène všetci žiaci 
a slovíèka sa nauèia vrátane správnej výslovnos-
ti. Aplikácia WocaBee navyše pracuje s každým 
žiakom individuálne za pomoci umelej inteligen-
cie a žiaci si ju môžu spustiś na mobile, tablete. 
Tou najdôležitejšou výhrou však bude zlepšenie 
jazykových vedomostí našich žiakov a ich moti-
vácia k uèeniu jazykov, ktoré sú v dnešnej dobe 
mimoriadne dôležité.
 Sme ve¾mi radi, že na našej škole dávame 
priestor moderným technológiám a uèíme cudzie 
jazyky inovatívnym spôsobom, ktorý žiakov baví a 
prináša im skutoèné výsledky!   Držíme im v súśaži 
palce!     Ing. Darina Jarábková

Uspeli sme v okresnom kole Jazykového WocaBee šampionátu!

Keď sa dospelých opýtate

 Dávno už prešli èasy, keï v každom dome na 
dedine chovali zvieratá - kravy, kozy, sliepky, husi 
a kaèice. Dnešné deti už nemajú takú možnosś 
vidieś domáce zvieratá, možno iba v ZOO. Preto 
keï prišla ponuka od pani Petrovej, že môžeme 
prísś s deśmi pozrieś na farmu novo narodené te-
liatka, dohodli sme termín návštevy. Deti sa v škôl-
ke nadesiatovali a spolu s pani uèite¾kami sa vyda-
li na cestu. Pri vstupe na farmu nás privítala pani 
Petrová a prehliadka zvierat a strojov sa zaèala. 

Na zaèiatku deti videli obrovskú váhu, na ktorú sa 
zmestí celý kamión aj s návesom, v hangári pre 
stroje obdivovali sejaèku, cisternu na vodu, trak-
tor, nakladaè, balíkovaè. V sade na farme videli 
ovocné stromy - slivky, jablone, rakytník, ktoré 
mali na zavlažovanie vytvorenú kvapkovú závlahu. 
Po cestièke na farme nám pani Petrová ukázala 
v maštaliach pøeštické prasatá, chovných a ple-
menných býkov plemena Charolais. V poslednej 
maštali na deti èakalo ve¾ké prekvapenie v podo-
be štyroch krásnych novonarodených teliatok, 
ktoré si deti mohli pohladkaś. Najskôr mali oba-
vy, ale keï sa osmelili, ani sa im nechcelo ísś od 
nich preè. Deti mali z 
návštevy Farmy Beckov 
ve¾kú radosś, dozvedeli 
sa a videli ve¾a nové-
ho o zvieratách, ktoré 
tam chovajú. Máme 
pris¾úbenú ešte jednu 
návštevu, keï sa pøeš-

tickým prasniciam narodia malé prasiatka, pôjde-
me ich pozrieś.
 Touto cestou sa chceme poïakovaś pani 
Petrovej a celému vedeniu Farmy Beckov za 
umožnenie návštevy a darèeky pre deti v podobe 
ovocnej kapsièky a výživy.

Prianie
Milí èitatelia Beckovských novín, prejeme Vám 
krásne prežitie vianoèných sviatkov a v novom 
roku 2024 ve¾a zdra-via, šśastia, lásky, úspechov 
a spokojnosti.

Kolektív materskej školy v Beckove.

Návšteva Farmy Beckov
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 Zima je najkrajším obdobím roka. Celá kra-
jina pokojne spí pod bielou perinou. Príroda 
oddychuje a èerpá silu na ïalší rok. Zubaté sln-
ko svieti na biely sneh, ktorý sa èarovne ligoce. 
Spiace stromy obśažkané snehovou nádielkou, 
spod ktorých vykukujú šišky, tiež oddychujú. 
V jeseni svoj šat zhodili listnaté stromy, po kto-
rých tancujú malé, krehké vloèky. Mráz kreslí 
na okná svoje ornamenty. Do výtvarnej scené-
rie prispievame aj my grafickými znakmi našich 
topánok, zdobíme pokrývku chodníkov.
 Január nám prináša nový rok. Ako na Nový 
rok, tak po celý rok. Na Nový rok sa nemá jesś 
hydina, aby nám neuletelo šśastie, ani ryby, aby 
nám šśastie neuplávalo. Na Tri krále o krok 
dále. 
 Február - najkratší mesiac v roku, ale útechou 

je, že každé 4 roky má o deò viac. 2. Hromnice. 
Slnko na Hromnice, hojnosś žita a pšenice. Na 
Hromnice koniec sanice. 24. Matej ¾ady láme. 
Príroda vo februári je plná pohybu. Na zimné 
slnko vystrkujú svoje hlávky roztomilé snežienky. 
Na kvitnutie sa pripravujú vàby, podbe¾, vykúkajú 
aj malebné krokusy. Púèiky stromov prekypujú 
energiou. Potešujúci poh¾ad nám pohladí dušu. 
Mnohí z nás pozorujú pri jazerách a potokoch 
zimujúce kaèice, snehobiele labute. Zaèína ple-
sová sezóna, ¾udovo nazývaná Fašiangy.  
 Pomaly konèia Fašiangy pochovávaním 
basy, a pre kresśanov zaèína 40-dòový pôst. 
Jednotvárnu bielu prírodu rozvese¾ujú snežní 
strážcovia svojimi èervenými nosmi, ktorí vykú-
kajú z dvorov. Pani Zima sa s krajinou ešte chví¾u 
bude pohrávaś a ukazovaś svoju moc.   ZT.

Zima a jej čaro

 Milí èitatelia BN, dajme si ruku na srdce, 
ko¾kokrát sme sa dnes usmiali? Úsmev je naj-
krajší a najlacnejší dar, ktorý môže èlovek èlo-
veku darovaś. Úsmevom potešíme, povzbudí-
me, spríjemníme druhému kúsok života. Keï 
sa obzrieme, zastavíme, okolo seba zistíme, 
že v tejto dobe nie je ve¾a úsmevu na rozdá-
vanie. Uponáh¾anosś, naháòanie sa za nieèím 
a èoraz menej èasu na pozdrav a letmý úsmev. 
Je úsmev dôležitý, potrebný? Úsmev je svet-
lo v tme, nádej v śažkých chví¾ach. Obyèajný 
úsmev vie zmeniś poh¾ad na pochmúrnu situ-

áciu, má zázraènú moc. Opätovaný úsmev je 
úžasný balzam, povzbudí, naladí a deò je krajší. 
Daroval vám niekto úsmev? Mne áno a zlepšil mi 
náladu. Preto neváhajme a usmievajme sa a uží-
vajme si život. Práve teraz, keï sa nám blížia 
najkrajšie sviatky roka. Nešetrime ním, je zadar-
mo. Ako povedal Antoine de Saint-Exupéry: 
„Nikto nie je tak chudobný aby nemohol darovaś 
úsmev“.  Preto buïme milí a darujme úsmev as-
poò z pocitu šśastia - niekomu môžeme pomôcś 
zadarmo.  ZT.

ÚSMEV

SPOLOČENSKÁ  RUBRIKA  
Jubilanti

•55 rokov:  Katarína Nováková,
    Anna Polláková
•65 rokov:  Eva Zicháèková,
    Ing. Mária Šuranová

•70 rokov:  Augustín Škarka
•91 rokov:  Jozef Gestinger
•96 rokov:  Valéria Hašèicová

november - december 2023 

Mená všetkých jubilantov uverejòujeme v zmysle zákona o 
ochrane osobných údajov (každý vyššie uvedený jubilant 
ako dotknutá osoba dal súhlas so zverejnením svojho mena, 
priezviska a veku v týchto BN). 

 V mesiaci november ukonèili pozemskú púś 
naši bývalí spoluobèania, ktorí žili v Trenèíne - 
Július Kollár vo veku 83 rokov a Ivan Hubina 
vo veku 67 rokov, obidvaja boli zamestnanci 
obecnej prevádzky ako vodièi. Vo veku 68 rokov 
zomrel aj Miroslav Dvornický, majite¾ Kúrie 
Beckov, tiež žil v Trenèíne.  

ROZLÚČILI SME SA...

Zaèiatkom decembra oslávila krásne životné 
jubileum ¼ubica Budayová.

Len to najkrajšie, èo život môže daś, 
chceme Ti pri Tvojom sedemdesiatroènom 

jubileu priaś. 
Nech slza bolesti Ti tvár nikdy nezmáèa, 
žia¾ a smútok nech sa Ti chrbtom otáèa, 
nech len zdravie, šśastie, láska a dobrota 
sú náplòou ïalších rokov Tvojho života.

 Všetko najlepšie k narodeninám prajú 
manžel Rudolf, syn Erik s rodinou,

dcéra Martina s rodinou,
sestra Mária s rodinou,

vnuèka Paulína s rodinou a pravnúèik Šimonko,
vnuèka Nikoleta s rodinou a pravnuèka Ninka. 

Ku gratulácii sa pripája rodina
Zlatovská a Moravèíková. 

BLAHOŽELÁME

 S príchodom jesene èlovek prirodzene viac 
dbá na zvyšovanie svojej imunity. Práve otužo-
vanie je jedným zo spôsobov, akým môžeme 
svoje zdravie upevòovaś. Vïaka nemu sa naša 
partia nemusela ani na konci tohto leta rozlú-

èiś so Zelenou vodou, ba naopak, navštevuje 
ju naïalej pravidelne. V zimnom období, kto-
ré sprevádza sneh i mráz, má otužovanie ešte 
väèšie „grády“.
 Aj tento rok sme mohli našou zá¾ubou pod-
poriś dobrú vec. Opäś sme sa zúèastnili tento-
krát 3. roèníka charitatívneho Mikulášskeho 
otužovania, ktorého výśažok putoval Pavlovi 
Mandincovi zo Zázrivej, otcovi troch detí v śažkej 
životnej situácii. V roku 2021 mu totiž diagnos-

tikovali mnohopoèetný myelóm, lieèba ktorého 
stojí tisíce eur.
 V tomto predvianoènom období priláka-
la vízia pomoci druhým mnohých nadšencov 
otužovania. Za jedno nede¾né predpoludnie sa 
dokázalo vyzbieraś 1200 €. Priam rozprávko-
vé sneženie dotváralo úžasnú atmosféru tohto 
podujatia.
Ïakujeme, že sme mohli byś jeho súèasśou. 

Jaroslav Straka

Otužovaním ku zdraviu i charite
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 Text: 1J1,1-4: Èo bolo od poèiatku, èo sme 
poèuli, èo sme videli na vlastné oèi, na èo sme 
pozerali a èoho sa nám dotýkali ruky, (o tom 
svedèíme, totiž) o Slove života. A ten život sa 
zjavil, my sme (Ho) videli, svedèíme (o Òom) a 
zvestujeme vám veèný život, ktorý bol u Otca 
a zjavil sa nám. Èo sme (teda) videli a poèuli, 
zvestujeme aj vám, aby ste aj vy mali spolo-
èenstvo s nami. Naše spoloèenstvo aby bolo 
s Otcom a s Jeho Synom Ježišom Kristom. 
Toto vám píšeme, aby naša radosś bola úplná. 
Amen. 

Milí bratia a sestry!
 Radi rozprávame rozprávky, radi ich pozerá-
me a každoroèné Vianoce sú ich plné. Preèo? 
Pretože konèia vždy dobre a to sa nám páèi. Nie 
je to prejav detstva, keï v håbke srdca túžime 
po tom, aby dobro víśazilo nad zlom, aby vládla 
spravodlivosś, aby víśazila ¾udskosś? 
 Cez Vianoce však poèúvame každoroène aj 
vianoèný príbeh - príbeh o narodení Pána Ježiša. 
Možno sa príbeh Jeho narodenia zdá mnohým 
len akousi legendou, ktorá prežila tisícroèia, kto-
rá sa traduje z pokolenia na pokolenie tak ako 
rozprávka, ktorú deśom rozprávajú rodièia ako 
nieèo nadprirodzené, neuverite¾ne krásne.
   Ale Biblia nie je kniha rozprávok a legiend. Je 
knihou, ktorá je svedectvom o pravde. Niekedy, 
keï pozeráme v televízii nejaký skutoèný príbeh, 
tiež sa nám ve¾akrát zdá až neskutoèný - realita 
èi život píšu naozaj niekedy zvláštne scenáre. A 
podobné je to s príbehom Vianoc. Betlehemské 
udalosti sú skutoèným príbehom. Sú svedec-
tvom o tom, èo sa stalo. Je to dvetisícroèná rea-
lita.
 Apoštol Ján svoj prvý list zaèína: To, na èo 
sme h¾adeli, èoho sa nám dotýkali ruky, o tom 
svedèíme, totiž o slove života.
 V týchto dòoch nám, našim deśom i vnúèa-
tám, budú znieś doma príbehy mnohých rozprá-
vok, legiend. Znejú do uší, ale aj do sàdc. Zazni-
eva však aj príbeh narodenia Božieho Syna? 
Nezabúdame svojim deśom hovoriś o Pánovi 
Ježišovi? Ale nie ako rozprávku, ale ako skutoè-
nosś, ako osobné svedectvo viery!
 Možno si niektorí poviete: ale ja som niè 
nevidel, ja som niè nepoèul, ja som tam vtedy 
vôbec nebol, nedotýkal som sa toho narodené-
ho Božieho Syna! Ani Ján nebol v Betleheme pri 
narodení! Ešte nebol ani na tomto svete. 
 Viem, nie som pastier, ktorému sa v tú noc 
zjavil anjel v sláve Boha. A nie som ani pasti-
er, ktorý pok¾akol v pokore, keï videl dieśatko 
uložené v jasliach. Nie som z východu prichádza-
júci mudrc, ktorý nasleduje žiarivú hviezdu až do 
mesteèka Betlehem. A nie som ani mudrc, ktorý 

nesie vzácny dar pre Krá¾a. Dokonca nie som 
ani ten somárik, ktorý niesol Máriu v požehna-
nom stave. A nie som ani Mária, vyvolená žena 
spomedzi všetkých v Izraeli, ani Jozef, ktorému 
bola zverená starostlivosś o Syna Božieho. Nie 
som ani to zvieratko v maštali, ktoré zohrievalo 
vzduch. Nie som Simeon, ktorý na vlastných 
rukách držal Spasite¾a a žehnal jeho zaèínajúci 
život plný služby èloveku. 
 Nie som ani jeden z tých, ktorí v príbehu 
prvých Vianoc majú svoje miesto, a predsa 
môžem byś svedkom vianoènej udalosti a spolu 
s Jánom povedaś: a ten život sa zjavil a ja vám to 
hovorím preto, aby naša spoloèná radosś mohla 
byś úplná. Je pravdou, že svedok je ten, ktorý 
bol pri tom. Ktorý na vlastné uši poèuje a na 
vlastné oèi vidí, ktorý sa rukami môže dotknúś.
 A predsa my sme svedkami Ježiša Krista. 
Svedkami Jeho slov, ktoré nás povzbudzujú, keï 
nevládzeme. Svedkami Božej milosti, pretože je 

nám odpustené. Svedkami Božích zázrakov, pre-
tože sme uzdravovaní v tele i v duši. Svedkami 
jeho prítomnosti, pretože prežívame neuverite¾-
né chvíle života. Sme svedkami narodenia Pána 
Ježiša Krista, pretože Kristus sa predsa narodil 
v našom srdci! Sme svedkami života Pána Ježi-
ša, pretože Ježiš žije v nás a je súèasśou našich 
životov. A nielen v tento èas Vianoc ako dieśatko 
v jaslièkách, ale každý deò ako Krá¾, ako Boh a 
Pán, ktorému vždy znovu a znovu zverujeme svoj 

život a život svojich blízkych. Svedok nie je len 
èlovek, ktorý vidí oèami. Svedok Božích vecí je 
aj ten, ktorí vo svojom srdci nieèo videl a poèul, 
ktorý pocítil to, èo sa śažko dá opísaś slovami. 
Svedkom je aj èlovek, ktorý zažil Pána Ježiša 
vo svojom živote, a ktorý rozpráva pravdivo o 
tom, èo sa stalo. V našom prípade to znamená: 
som svedok toho, èo som zažil vo svojom živote 
s Pánom Ježišom ja.
 A Ján aj píše, preèo si máme takto o Bohu 
svedèiś navzájom: Aby sme mali spoloèenstvo 
s druhými, a aby sme spoloène mali spoloèen-
stvo s Otcom v nebi a s Jeho Synom, naším 
Pánom Ježišom. Je to svedectvo života, svedec-
tvo pravdy, keï sa dokážeme podeliś s druhým 
o svoje otázky viery, ale aj o svoje vyznania, 
keï sa dokážeme podeliś s tým, èo Boh vykonal 
v našich životoch. 
 Je to úloha aj pre tieto sviatoèné dni! Aby, 
keï vianoèné reklamy skonèia, svetlá strom-
èekov odložíme späś do krabíc a dohoria aj tie 
posledné vianoèné sviece na stole, aby aj potom 
náš život a život tých, ktorých nám zveruje Boh, 
bol naplnený svetlom Jeho života, svetlom sku-
toèného príbehu Vianoc. Jeho láskou a pokoj-
om, ktorý prináša každému z nás. 
 Bratia a sestry! Svetlo Vianoc a zvesś 
o narodenom Božom Synovi je zvesś, ktorá 
má s nami putovaś a ktorá sa má každodenne 
v nás znovuzrodiś. Je to to najväèšie víśazstvo 
pre život èloveka. Že Boh poslal na svet svojho 
Syna, aby sem do smrte¾nosti priniesol nesmr-
te¾nosś. Prajem Vám aby sa Ježiš znova zrodil vo 
vašich srdciach v tú slávnu vianoènú chví¾u. Pra-
jem Vám, aby ste sa mohli sami staś svedkami 
nášho Spasite¾a. Aby ste svojím srdcom dokázali 
dosvedèovaś - skutoène zrodilo sa svetlo sveta, 
života a èloveka tam v Betleheme. Aj ja som to 
svetlo videl vo svojom srdci, vo svojom živote, 
aj mòa toto svetlo vedie životom, aj mne toto 
Božie dieśa dá veèný život, keï príde èas. A pra-
jem Vám tiež, aby ste túto radosś z narodeného 
Spasite¾a vždy mali s kým prežívaś a zdie¾aś, aby 
naša spoloèná radosś vždy rástla. Amen.    
    Mgr. Martina Rumanová, ev.a.v. farárka

Služby Božie poèas
vianoèných sviatkov v Beckove

Štedrý Veèer - 16.00 hod
1. sviatok vianoèný - 8.30 hod
2. sviatok vianoèný - 8.30 hod

     s Veèerou Pánovou

Kontakt: Mgr. Martina Rumanová
0907 332 590, rumanovamartina@gmail.com 

VIANOČNÝ PRÍHOVOR

 Rok èo rok k nám prichádzajú pomaly a nenápadne. Je to tak, najkraj-
šie sviatky roka sa opäś blížia, už môžeme poèítaś dni. Èarovné, radostné, 
voòavé, pokojné, láskyplné. Iba jediné sviatky v roku majú to¾ko prívlast-
kov.  
 VIANOCE. Niet krajších sviatkov v roku. Na Vianociach sú krásne už 
samotné prípravy, majú svoje èaro. V rodinách, kde vládne úcta, rešpekt, 
porozumenie sú šśastné a spokojné. Všetci sa dokážu zapojiś do spoloè-
ných prác nevynímajúc ani deti. Tento èas sa podobá najkrajšej rozprávke. 
Chystáme dobroty, vôòa škorice a medu je oèarujúca. Každá rodina má 
zaužívaný svoj zvyk, ako nás to nauèili rodièia. Snažíme sa byś milší, nekon-
fliktní. Všetci sme v oèakávaní príchodu Ježiška. Okolo nás rozvoniava vôòa 

jedál, šalát, ryba, kapustnica kra¾ujú vo väèšine rodín. Oblátky s medom 
a krížik na èelo je samozrejmosśou. 
 Okolo 18. hodine sadáme k štedroveèernému stolu. Plamienok viano-
ènej svieèky, zhasnuté svetlo, dotvára slávnostnú 
atmosféru. Neopakovate¾né chvíle, ožívajú staré 
tradície. Zabalené darèeky netrpezlivo mrkajú pod 
vianoèným stromèekom a èakajú na rozbalenie. 
Každému sa plnia oèakávania, priania. Dojímavá 
vianoèná hudba sa zakráda do našich sàdc. Všet-
ci si v kútiku duše prajeme, aby tieto sviatky trvali 
veène. Príjemné sviatky.  ZT.

VIANOCE
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 Spomeòme si ešte, ako sa završuje leto - 
zber úrody, žatva, hrozno - oslavy poïakovania, 
kde s pribúdajúcim vetrom a výdatnými zrážkami 
prichádza a postupne vrcholí jeseò príchodom 
novembra. November je aj akýmsi prechodom 
do zimy. Prevažná èasś zásob je schovaná a my 
sa dostávame k sebe, k stíšeniu v prírode i v duši 
èloveka, ku spomienkam. Spomíname na pred-
kov, priate¾ov, rodinu, ktorá tu už nie je, bilancuje-
me predchádzajúci rok. Za zvukov kolovrátkov èi 
drápaného peria, pri speve a povedaèkách, ...tak 
bolo kedysi.
 Je tu prvý november - Sviatok všetkých 
svätých a 2. november tzv. Dušièky. Ten prvý, 
oficiálny cirkevný a dnes už štátny sviatok, vzni-
kol v roku 609, kedy pápež Bonifác IV. zasvätil 
pôvodný rímsky Panteón Panne Márii a všetkým 
svätým. Sviatok sa pôvodne slávil v máji, na 1. 
novembra ho presunul zaèiatkom 8. storoèia 
pápež Gregor III. Od 10. storoèia sa zo zná-
meho francúzskeho benediktínskeho kláštora 
Cluny zaèal šíriś zvyk veèer v tento deò rozozvu-
èaś zvony, spievaś žalmy za màtvych, v západnej 
cirkvi sa tento zvyk ujal a vyvinul ako sviatok spo-
mienky na zosnulých.
 Dušièky, ako nazývame toto obdobie, sú už 
„sviatkom“ ¾udovým, patri im deò po dni Všech-
svätých a je ïaleko starším prejavom vzśahu 
našich predkov ku smrti, k rodine, prejavom ich 
pôvodnej viery. Môžeme sa dokonca stretnúś 
s pojmom Velesova noc - o tom neskôr.
 Starí Slovania vnímali, že poèas života je telo 
a duša jeden celok, ktoré sa po smrti oddelia. 
Telo je pochované (alebo spopolnené) - zmení sa 
na zem a duša ide ïalej. Odchádza ako posledný 
výdych a môže maś podobu holubice, slávika, las-
tovièky èi krkavca, motý¾a i hada. Aby duša mohla 
letieś, otváralo sa okno pri smrtnej posteli blížne-
ho. Na cestu duše do oného sveta sa pripravo-
valo aj jedlo, poste¾, nechávali sa horieś sviece. 

Takéto lúèenie mohlo trvaś aj 40 dní, màtveho 
oplákali nielen príbuzní, ale i plaèky. Pohreby 
boli èasto oslavou, hostinou známou ako kar, 
tryzna, èi strava. Pila sa medovina, ¾udia tanco-
vali odetí v maskách, ktoré mali odstrašiś démo-
nov a ochrániś živých i zosnulých. Na màtveho sa 
spomínalo aj v tretí, deviaty, dvadsiaty, štyridsiaty 
deò po pohrebe a ïalej vždy po roku v deò výro-
èia smrti. Ak zomrel slobodný mládenec èi diev-
èa, zvykli sa pochovávaś vo svadobnom odeve, 
dievèatá s venèekom na hlave, èo sa udržiavalo 
až do 20. storoèia. Oheò ako symbol veèného 
svetla a oèisty bol a je dodnes spätý s pohrebný-
mi rituálmi - aj preto sa podnes zapa¾ujú na cintorí-
noch svieèky - ako svetlo na veènej ceste. Naši 
predkovia si stotožòovali smrś ako akúsi inú formu 
života, verili, že èlovek na druhom svete rovnako 
potrebuje veci, predmety bežnej potreby, a preto 
ukladali do rakiev èi do kremaèných hraníc jedlo, 
peniaze, mužom ob¾úbenú fajku, ženám vreteno, 
okuliare, modlitebné knižky a podobne. 
 Návštevy cintorínov sú dodnes aj príležitosśou 
pre rodinné stretnutia a spájanie sa s vlastným 
rodokmeòom, no okrem iného sú typické aj prí-
pravy oèisty a zdobenia hrobov kyticami, venca-
mi, èo je, bohužia¾, aj symbolom akejsi malicher-
nej prestíže - a zabúdame na podstatu celého 
sviatku.
 A èo znamená Velesova noc? Dávno, pradáv-
no sa verilo, možno podnes sa verí, že dušièkový 
èas je èas kedy sa stierajú hranice medzi svetmi 
živých a màtvych, že tá hranica je tak tenká, že 
sa dá prechádzaś z jednej dimenzie do druhej. 
A Veles (aj Volos) bol kedysi pre slovanských 
predkov bohom „podsvetia“, no on bol i akýmsi 
prostredníkom a strážcom na prechode do raja.
 Pred príchodom kresśanstva bol pod¾a arab-
ských kronikárov pre Slovanov typický žiarový 
pohreb, pretože práve oheò umožnil duši ¾ah-
ší prechod k Bohu. Keï sa postupne menil na 

pohreb klasicky, ako ho poznáme dnes, symboli-
ka ohòa sa preniesla do svieèok, ktoré napríklad 
etnickí Huculi (Rusíni, Ukrajinci) dávali do rúk 
umierajúcemu, v blízkosti domu, pri ceste dokon-
ca zapálili vatru, ktorá horela pokým bol umieraj-
úci v dome. Tých zvykov, ktoré sprevádzali feno-
mén smrti a ktoré sa koncentrujú v tomto období, 
je naozaj neúrekom a analógie v spojení masiek, 
svetiel, tekvíc možno nájsś naprieè celou indoe-
urópskou tradíciou v Európe (rozumej aj Keltov, 
Germánov, nie len Slovanov) èi už vyh¾adávame 
v slovníkoch pojmy, ako sú Dušièky, Velesova 
noc, Samhain alebo moderný Halloween.     AS

Ladislav Mednyánszky: Cintorín v lese.

Dušičky

 Obèas dostanem darèek zadarmo - a to nie-
len úsmev, ako o tom píše naša redaktorka na 
inom mieste - ale aj nieèo iné, naposledy malé 
roztomilé maèiatko. Asi pred dvoma mesiacmi 
k nám prišlo hneï pol tucta drobných vychud-
nutých pestrofarebných maèiatok, ich mama 
ich doviedla k jedlu, už ich nevládala ïalej živiś, 
sama zúbožená, zdá sa, že už jej niet (možno 
podvýživou, možno inak). Ale jej šesś detí zosta-
lo. Skrývajú sa pod našimi tujami, teraz, keï je 
zima, aj v našej kotolni, kde je celkom príjem-
ne. Naše domáce maèky ich postupne prijali. 
Súcit v zvieracej ríši je jasne prítomný - necha-
jú ich najesś, zohriaś sa. Dokonca náš kocúr, 
inak žrút prvej triedy, im nechával konzervu, len 

ochutnal. Malièké boli 
divoké, utekali, len èo 
dakto vyšiel na dvor. 
Dnes už viac dôverujú, 
ale dve chýbajú. Naj-
odvážnejšia z nich je 
šedo-biela maèièka... 
Aby nebolo radosti 
málo, prišla aj sivá pru-
hovaná Sisi (pobudla 
asi dva týždne, 27. 11. 
2023 sa našla vïaka 
Facebooku, bola to 

Dorka z Veternej, inak krotká izbová maèièka). 
Po štyroch rokoch sme prišli o Baltazára, krás-
neho hrdzavého kocúra, krá¾a našej domácnos-
ti. A vzápätí po odchode Sisi k nám prišli pozrieś 
dve odrastené mladé maèièky - hrdzavá a èier-
na... Radosś nad radosś. Nemám to srdce, aby 
som tieto statoèné a vyhladované tvory odmietla 
(ani to nejde, idú tam, kde je jedlo, sú to malé 
bojovníèky)... Ale nie je v poriadku, keï ¾udia 
neregulujú chov maèiek. Dnes máme štyri vlast-
né - jedného vykastrovaného kocúra, jednu ste-
rilnú maèku, jej vnuèku a dcéru tej vnuèky. Plus 
štyroch najdúchov. A ešte zopár z okolia, ktoré 
sa pristavia pri miskách s jedlom, ale nezostáva-
jú (dúfam). Aby sme si išli zaregistrovaś maèací 
útulok (!). 
 Život s maèkou môže byś plný radosti, pote-
šenia zo vzájomného kontaktu z prejavov vrúc-
nej lásky. Sú to skvelé bytosti, rozmarné a prítul-
né spoloèníèky. Staèí sa im chví¾u venovaś, kàmiś 
ich, hraś sa s nimi, daś im priestor v našom svete 
(hoci aj kreslo v obývaèke). A budete prekvape-
ní, ako obohatia život vo vašej domácnosti po 
celý rok. Venujte sa, prosím, svojim maèkám, 
darujte im domov u vás doma (to¾ko radosti si 
predsa nezaslúžim ani ja ani rodina Striežen-
cová, ktorá ponúka mlieèny kozí bar pre celú 
maèaciu Veternú)...  Dana Badžgoòová

O darčekoch (nielen na Vianoce)

Vianoce lásky a pokoja, 

nech každú bolesś zahoja. 

V kruhu najbližších tešte sa spolu, 

až budete sadaś k štedrému stolu.

A na Nový rok ako po celý rok 

- radosś, šśastie, zdravie a pohodu

praje starosta a pracovníci úradu

Vianočný vinš
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Legionárska odysea beckovských rodákov
Legionár zo Salaša

Prológ
 I. svetová vojna, v literatúre nazývaná aj ako 
ve¾ká vojna zasiahla do života nielen národov 
Európy a celého sveta, ale aj radikálne pozna-
èila a zmenila život jednotlivcov. Prvé boje, prví 
màtvi, ranení, prví zajatci. Na obidvoch frontoch 
- východnom aj západnom - proti sebe stáli milió-
ny mužov v zbrani. Ich životy viseli na vlásku, 
nikto z nich nevedel, kedy príde smrś. Na rus-
kom - východnom fronte - bojovali aj naši rodá-
ci, príslušníci 71. pešieho pluku z Trenèína. V 
rámci 14. divízie piateho zboru rakúsko-uhor-
skej armády boli nasadení do tých najtvrdších a 
najstrašnejších bojov v Halièi a v Karpatoch. Za 
prvé mesiace vojny už mnohí padli, boli ranení, 
zajatí. Aký bol osud zajatcov Èechov a Slovákov 
v Rusku? Predstavovali si, ako ich „ruskí bratia“ 
privítajú, ale tí s nimi nezachádzali v rukavièkách. 
Už pri zajatí boli okradnutí Rusmi, presnejšie kav-
kazkými kozákmi, najväèší záujem bol o hodinky. 
Potom museli mašírovaś vysi¾ujúcim a strastiplným 
pochodom 20 až 30 dní na prvú ruskú železniènú 
stanicu, kde stáli vlaky. Zajatci celý pochod viac-
menej hladovali a boli bití kozákmi. Na obrovskom 
území Ruska bolo postupne zriadených skoro 
tritisíc zajateckých táborov, v ktorých panovali 
otrasné podmienky. A do jedného z nich sa dostal 
aj hrdina tohoto príbehu, zajatec, bývalý vojak 
rakúsko-uhorskej armády, náš beckovský rodák 
Ján Kováèik.
 Ján KOVÁÈIK - ruský legionár - dobrovo¾ník, 
èíslo v légii 87 831, sa narodil v Beckove na Sala-
ši 15. septembra 1890. Jeho otec Ján Kováèik 
tu žil aj so svojou manželkou Annou, rodenou 
Kubovièovou, a robil baèu - pásol ovce beckov-
ským gazdom. Salaš bol v tom èase iba koliba a 
košiar a drevenica, kde bývali Kováèikovci. Po 
absolvovaní katolíckej obecnej školy v Beckove 
v roku 1902 nastúpil tento šikovný chlapec do 
uèenia vo Viedni, kde sa vyuèil za sústružníka. 
Po uèòovských rokoch zostal pracovaś vo Viedni 
až do roka 1911. Tu vstúpil aj do rakúskej soci-
álnodemokratickej strany. Ako 21-roèný nastúpil 
na základnú vojenskú službu do Trenèína k 71. 
pešiemu pluku. Tu ho 1.8.1914 už ako starého 
„mazáka“ zastihla I. svetová vojna. A tak 8. augus-
ta 1914 odchádza jedným z prvých transportov 
na ruský front do Halièe ako infanterista.
 Po mnohých śažkých bojoch a ústupoch, 
ktoré bez zranenia prežil, sa po ve¾kej ruskej 
ofenzíve v bojovom poli vo východných Karpa-
toch neïaleko Dukly dostal do ruského zajatia. 
Písal sa už 28. marec 1915. Po vysi¾ujúcom 13 
dòovom pochode - viac ako 250 ruských vierst 
- sa Ján spolu aj s ostatnými zajatcami dostal k 
najbližšej železniènej stanici na predmestí ¼vova, 
kde stáli vlaky, ktoré odvážali zajatcov do nesláv-
ne známeho sústreïovacieho tábora Dárnica pri 
Kyjeve.
 Po trojmesaènom pobyte v Dárnici bol Ján 
prevezený do zajateckého tábora na Sibíri, Omsk 
I. Tu bol až do 15. novembra 1918, kedy bol pre-
ložený do zajateckého tábora pre Slovákov, tiež v 
Omsku. Život v táboroch nebol ¾ahký a jednodu-
chý. Zajatci èasto pracovali i viac ako 12 hodín, 
vrátane nedele. Stravy bolo málo, choroby kosili 
zajatcov po stovkách. Lepšie na tom boli tí, ktorí 
pracovali, èi už na dedinách na hospodárstvach 
mužikov a pri po¾ných prácach, prípadne vo fab-
rikách. Ján ako sústružník pracoval vo vojenskej 

fabrike v Omsku. Do Èeskoslovenskej armády na 
Rusi vstúpil 2. decembra 1918 a bol zaradený do 
12. pluku do výzvednej roty. Príslušníci výzved-
ných jednotiek museli byś fyzicky zdatní muži, 
všestranných vlastností, ovládajúci okrem ruštiny 
nemèinu, maïarèinu, prípadne iný jazyk, vedeli 
používaś a ovládaś všetky druhy zbraní, vrátane 
nepriate¾ských. Boli cvièení na boj zblízka, museli 
ovládaś boj so šab¾ou, nožom. Vo výzvednej rote 
Ján slúžil až do skonèenia svojho pôsobenia v légii.
Bojová èinnosś
 Po výcviku v Irkutsku bol Ján odvelený zaèiat-
kom roka 1919 na stráženie úseku magistrály 
Krasnojarsk - Filimanovo. Treba spomenúś, že 12. 
str. pluk ešte dòa 6.12.1919 bol premenovaný na 
12. strelecký pluk Milana Rastislava Štefánika. Tu 
Ján Kováèik slúžil až do konca januára 1920. 29. 
januára 1920 sa zúèastnil ariergardových bojov o 
stanicu Nižne - Udinsk. 2.2.1920 bojoval o sta-
nicu Òura, 3.2.2020 o stanicu Azaj.  9.2.1920 
bol Ján odkomandovaný do 3. uèebnej školy pre 
poddôstojníkov v Irkutsku, ktorú  skonèil 30. aprí-
la 1920 a vrátil sa do výzvednej roty a zároveò bol 
povýšený na slobodníka. Zaèiatkom mája 1920 
bol odoslaný na lieèenie do tzv. „Sanitnej letuèky“ 
èíslo 1 (po¾ná nemocnica), kde si lieèil následky 
omrzlín. 26. mája 1920 sa vrátil vylieèený k pluku.
 12. strelecký pluk sa postupne prebojovával 
po magistrále až do Vladivostoku, ako jeden z 
posledných bojových plukov. Vo Vladivostoku bol 
pluk dislokovaný v ruských kasáròach na „Valoch“ 
od 14. júla 1920. Tu èakali legionári na transport 
do Európy a zároveò strážili èeskoslovenské 
armádne sklady.
 Už 19. júla 1920 doplávala do Vladivostoku 
americká vojenská transportná loï LOGAN. Po 
naložení nákladu koží pre republiku, vojenského 
materiálu a nalodení mužstva a civilov vyplával 
LOGAN 21. júla 1920 o 6. hodine ráno ako 33. 
transport legionárov. Smer Európa, prístav TERST 
vo vtedajšom Taliansku. Nastal však problém. Asi 
po hodine plavby narazila loï na plytèinu a trva-
lo až do 23. júla 1920, kedy sa podarilo loï z 
plytèiny vyprostiś. A to aj za cenu preloženia èasti 

nákladu na „barže“ a po vyslobodení lode spätnej 
prekládky nákladu z barží na loï. Potom už plavba 
pokraèovala bez problémov. Trasa viedla z Vladi-
vostoku cez Singapur - Colombo - Aden - Suez 
- Port Said do Terstu. 8. augusta 1920 zakotvil 
LOGAN v Singapure na doplnenie zásob  a pit-
nej vody. Zároveò si legionári mohli pozrieś prístav 
a mesto. 17. augusta 1920 už boli v Colombe. 
23.augusta bol Ján Kováèik komandovaný na prá-
cu v lodnom sklade. V Colombe a tiež v Singapu-
re prebehol aj futbalový zápas mužstva legionárov 
s miestnymi futbalovými klubmi. Bol to vôbec prvý 
medzinárodný futbalový zápas Èechoslovákov vo 
svete.
 1. septembra 1920 už LOGAN kotvil v Sueze. 
Tu usporiadal velite¾ transportu výlet pre legioná-
rov do Káhiry k egyptským pyramídam. Poèas 

plavby vydával osvetový odbor 12. pluku légií na 
lodi noviny s názvom POSLEDNÝ VOJ, na palube 
lode denne hrala aj vojenská hudba 2. pluku, kto-
rá sa tiež Loganom vracala domov. 9. septembra 
1920 pristál LOGAN v Terste. Priviezol do Európy 
1789 legionárov, 208 civilných osôb. Velite¾om 
transportu bol pplk. Palacký. Po vylodení nastúpili 
legionári do pristavených vlakov a 14. septembra 
1920 už boli všetci na území Èeskoslovenska v 
Horním Dvoøišti.
 20. septembra 1920 odišiel Ján Kováèik na 
repatriaènú dovolenku do Nového Mesta nad 
Váhom ku svojej matke, ktorá tam v tom èase 
bývala. 21. decembra 1920 bol demobilizovaný 
Doplòovacím vojenským velite¾stvom v Trenèí-
ne. 9. júna 1921 obdržal od vojenských orgá-
nov republiky Ján Kováèik legionársky preukaz 
è. 44 655 a bola mu zapoèítaná služba v rus-
kej légií v dåžke 6 rokov. Trojnásobok skutoène 
odslúžených rokov. 
 Do roka 1925 žil v Beckove a pracoval v 
kováèskej dielni ïalšieho beckovského legionára 
Viliama Klecha. V roku 1925 sa presśahoval do 
Senice, kde dostal miesto poštového zriadenca 
- vedúceho pošty. Legionári dostávali od štátu za 
svoje zásluhy rôzne miesta v štátnej službe. Tu sa 
25. novembra 1926 oženil s Máriou Závodskou 
(1895 - 1953), ktorú poznal už pred vojnou vo 
Viedni. Bývali v Senici v štátnom poštárskom byte 
s popisným èíslom domu 393.
 3. augusta 1936 bol Ján navštíviś v nemocnici 
v Piešśanoch svoju chorú manželku. Na Krajins-
kom moste spadol z bicykla a utrpel śažký otras 
mozgu a následne zomrel. Pochovaný je v Senici 
aj so svojou manželkou, ktorá ho prežila o sedem-
násś rokov. Manželia Kováèikovci nemali deti.
 Ján KOVÁÈIK, rodák z Beckova, ruský legio-
nár-dobrovo¾ník si tiež zaslúži na svoj hrob v 
Senici umiestniś tabu¾ku s nápisom: BOJOVAL 
V RUSKU AKO LEGIONÁR - DOBROVO¼NÍK V 
ROKOCH 1918 - 1920 ZA NOVÉ ÈESKOSLO-
VENSKO.    Ivan Ondrejoviè

Vysvetlivky:
ariergardové boje - boj zadných vojov;
versta - ruská dåžková miera, 1066,76 metrov;                
barža - nákladný rieèny, rieènomorský èln. 

Zdroje: Archív VHÚ Praha: Poslužný spis legionára 
Jána Kováèika, Kniha rozkazov 33. transportu legio-
nárov na lodi LOGAN, Èasopis èeskoslovenské 
obce legionáøské Smìr speciál: Transporty z Ruska, 
Slovakiana SK: Sèítacie hárky zo súpisu obyvate¾ov 
Slovenska 1930;
Jitka Zabloudilová: V ruském zajetí, Jiøí Fiedler: Dìji-
ny Èeskoslovenských légií v datech; Cirkevná matri-
ka pokrstených rímsko-katolíckej cirkvi Beckov, rok 
1890.

Texty k fotografiám:
1. Loï LOGAN uviaznutá na plytèine.
2. Karta legionára Jána Kováèika.

Malí hrdinovia veľkej vojny VI.
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 V minulom èísle BN 5/ XXXVIII sme si pripo-
menuli 40.výroèie objavu Beckovskej jaskyne 
a èiastoène i históriu jej objavu. Z dostupných 
materiálov je známe, že v jaskynnom otvore 
krátko pracovala v päśdesiatych rokoch minulé-
ho storoèia skupina MNV Beckov pod vedením 
Adama Skupeka, ale bez kladného výsledku. 
 Odbornú obhliadku vykonal Ján Majko, vte-
dajší oblastný vedúci viacerých prác Slovenskej 
speleologickej spoloènosti (SSS), spolu s prof. 
Leonardom Blahom, a to 18. októbra 1950. 
Skonštatovali, že hora Bukovinky z h¾adiska jas-
kyniarskeho je skoro bezvýznamná a že ïalšie 
práce by boli mimoriadne nákladné, namáhavé, 
a tak akciu ukonèili. 
 O tridsaś rokov neskoršie na podnet Petra 
Zámeèníka staršieho a Jaroslava Prokopenské-
ho z Beckova o lokalitu sa zaèali zaujímaś èleno-
via oblastnej skupiny SSS Èachtice. Po zdåha-
vej a namáhavej práci, prekopávali sa do nižšie 
položených priestorov. Málo chýbalo a práce 
by sa boli prerušili. Len vytrvalosś a optimizmus 
boli tým hnacím motorom, výsledkom ktorých 
bol objav roka na svete. 
 To èo sprevádzalo objavite¾ov v tomto okami-
hu vieme zo záznamu v kronike skupiny. A teraz 
si poïme preèítaś, ako to v tej noci bolo a èo sa 
podarilo zaznamenaś.
 12. - 13. 11. 1983, èas: 21:00 - 13:00 „Na 
akciu sme vyrazili zo Zem. Podhradia o 18:30 v 
zložení V. Zámeèník, P. Pospíšil, J. Katrinec a J. 
Hlubocký. V Beckove pri autobusovej zastávke 
sme sa zišli s P. Zámeèníkom ml., M. Dvorským 
a Sadloòom, ktorí pricestovali z Nového Mesta 
nad Váhom. Po príchode k jaskyni a pripravenia 
si výstroja sme o deviatej zapoèali akciu. Preko-
pávali sme sa na dne studne v zúženom pries-
tore, odkia¾ prúdil prievan. Okolo 22:00 prišli k 
jaskyni obèania z Beckova a Selca, ktorí trávili 
víkend v neïalekej chate v zložení štyri ženy a 
šesś mužov. Medzi nami bol aj obèan, ktorý P. 
Zámeèníka vlani s touto lokalitou oboznámil. Žia-
dali nás o prezretie si nášho pracoviska. Medzi-
tým, ako si prezerali jaskyòu, prišiel na akciu 
aj P. Zámeèník st. Po prehliadke, s ktorou boli 
spokojní, nám muži pomohli s śažením materiá-
lu. Pred polnocou odišli. My sme pokraèovali v 
akcii. Blížilo sa k jednej hodine po polnoci, keï 
z akcie odišiel M. Dvorský, rozhodli sme sa, že 
akciu ukonèíme. Už sme sa chystali k odcho-
du, keï sa ešte P. Zámeèník s P. Pospíšilom šli 
pozrieś na dno studne. Po odhrabaní pár kame-
òov našli títo menší otvor a tým aj silnel prievan. 
Rozhodli sme sa v akcii pokraèovaś. O druhej 
hodine odišiel aj Sadloò, takže sme zostali iba 
6. Avšak už o hodinu sme mali otvor rozšírený 
nato¾ko, že ním prešiel P. Zámeèník ml. a kon-
štatoval, že pod ním je asi 10-metrová studòa. 
Prešiel za ním aj jeho otec a Pospíšil a urobili 
zbežnú prehliadku a zistili, že, ak chceme objav 
pozrieś, musíme ísś po laná a rebríky. Zámeèník 
st. odišiel o 4:00 pre materiál a my sme sa snaži-
li rozšíriś èo najviac otvor. Keï sa Peter o 7:00 
vrátil, šli sme si pozrieś objavené priestory. Naj-
prv sme zišli do prvej studne, ktorá je zhruba 10 
metrov hlboká a má bohatú výzdobu, ktorá sa v 
jej spodnej èasti podobá brizolitu, preto sme ju 
aj pomenovali brizolitová. Naspodku studne sa 
nachádza okno, ktoré ústi do ïalšej priepasti. 
Nako¾ko sme však nemali so sebou lezenie a 
museli sme liezś len klasicky, tak sme sa museli 

vrátiś pod ústie studne, kde asi dva metre pod 
ústím sa nachádza úzky meander, po ktorom 
sme zišli asi 15 m nižšie, a dostali sme sa asi 5 
m pod okno na dne prvej studne a ocitli sme sa 
nad priepasśou novým dómom hlbokým asi 15 - 
20 m a dlhým približne 20 m 
a širokým 15 m. Avšak tento 
dóm má ešte pokraèovanie aj 
smerom nahor, kde sme ani 
nedosvietili. Na dne dómu 
je zával, cez ktorý je možné 
ïalšie pokraèovanie, ale toto 
je možné aj podlezením pre-
visu na ¾avej strane dna, kde 
sa dostaneme do menšieho 
dómku, v ktorom v¾avo sa 
nachádza úzka neprielezná, 
asi 3 m dlhá trhlina, za kto-
rou je vidieś priestor, a pod 
stropom dómku je otvor o 
priemere asi 30 cm, z ktoré-
ho prúdi prievan. Celý tento 
priestor je zdobený hrubou 
vrstvou už pre kryštalizovanou výzdobou, na 
ktorej sa nachádza ve¾a hrachoviny. Po prehliad-
nutí si priestorov a urobení si zopár záberov sme 
o 13:00 v nede¾u popoludní vyšli na povrch. 
Jaskyòa ma ve¾kú perspektívu ïalších objavov a 
snáï sa zaradí medzi popredné jaskyne na Slo-
vensku.“
 Od tohto okamihu ubehlo dlhých 40 rokov. 
V jaskyni objavili sa postupne ïalšie priestory 
a ïalšie na objav len èakajú. Zdá sa to ve¾a, ale 
na objavnú prácu v jaskyni pomerne málo. Tak, 
ako nám to prízvukoval už zosnulý bývalý vedúci 
skupiny Pa¾ko Pospíšil. Citujem: „Na úspešnú 
objavnú prácu v jaskyni jeden prežitý život nesta-
èí“. 
 Pocity ktoré èlovek v tejto uponáh¾anej dobe 
pri práci v jaskyni prežíva sú neopakovate¾né. 
Ticho, nepreniknute¾ná tma pri zhasnutí svetla 
a ohlas padajúcich kvapiek vody nútia k zamys-
leniu. Napåòajú dušu èloveka pokojom i úctou 
k prírode, plynúcemu èasu aj èasnosti nášho 
života. Dávajú hlbší zmysel i tejto zvláštnej zá¾u-
be po poznaní podzemných chrámov prírody, 
ktorými jaskyne sú.
 Je ešte ve¾a otáznikov oh¾adom i Beckovské-
ho krasu. V poslednej dobe sme dostali informá-
ciu o tom, že pri Beckove bola v minulosti kopa-
ná štvorcová prieskumná sonda, v ktorej bola 
inštalovaná drevená výdreva i s drevenými rebrík-
mi s håbkou cca 20 m. Poukazuje na spôsob, 
akým pracovali v minulosti prieskumní pracovní-
ci pod vedením Majku. Miesto  zatia¾ nám nezná-
me, ale s urèitosśou nie totožné s objavenou 
Beckovskou jaskyòou. Preto budeme povïaèní 
za každú aktuálnu informáciu o tejto aktivite. 
 Prichádza zimné obdobie. Obdobie vhod-
né pre jaskyniarsku prácu v podzemí. Prví dva-
ja mladí záujemci z Beckova sa už prihlásili a 
zúèastnili sa i pracovnej akcie na jaskyni. Radi 
uvítame i ïalších nasledovate¾ov. Prežité neo-
pakovate¾né chvíle v lone prírody a v kolektíve 
budú odmenou za námahu pri objavovaní krás 
jej nádherného podzemia.
 Záujemcovia sa môžu kontaktovaś s otázka-
mi na vedúceho skupiny Lukáša Kubièinu, tel. 
0914230387, oscachtice@gmail.com, alebo 
Jaroslava Pažitného staršieho, bytom Kálnica 
344, alebo Ing. Miroslava Borcovana, bytom 

Kálnica 46, tel. 0905 636 255 resp. 032 
7798396. Radi vám poskytneme ïalšie infor-
mácie.

   Ing. Miroslav Borcovan, èlen Slovenskej
speleologickej spoloènosti, OS Èachtice 22.

Objavený vstup do Beckovskej jazkyne, 1983.

Súèasný poh¾ad na vchod do jaskyne,
vedúci skupiny Lukáš Kubièina.

Významná storočnica a Beckovská jaskyňa - pokračovanie  

XXVIII. ● Číslo 6BECKOVSKÉ NOVINY

Pavol Pospíšil
(1951 - 2022)

Jaskyòa milovaná.
Jaskyòa preklínaná.

Ko¾kokrát si mi nádej dala?
A ko¾kokrát si ma sklamala?

Si moja láska životná
no ty sa ku mne správaš
ako pevnosś nedobytná.

Myslím na teba dòom i nocou, 
lákaš ma k sebe silnou mocou.

Ja si śa vážim ako šperk zdobený zlatom,
no ty sa mi odmieòaš chladom a blatom.

Ale napriek všetkému tomu, 
moja túžba ma tiahne za tebou znovu.

Ja verím stále a zas, 
že śa pokorím raz...

VYZNANIE



 Príroda sa niekedy pohrá tak, že do celkom 
obyèajných rastlín vloží viac živín, užitoèných nut-
rièných látok, vitamínov ako do exotických plo-
dov. Medzi takéto ve¾mi bohaté, ale málo známe 
zeleniny, pritom najlacnejšie, patrí kel kuèeravý, 
latinsky Brassica oleracea var. sabellica. 
 Kel kuèeravý, známy aj pod názvom zimná 
kapusta, èesky kadeøávek, pochádza zo Stre-
domoria, kde je aj najviac rozšírený, pestovaný a 
využívaný na kulinárske úèely. Je to ve¾mi nená-
roèná rastlinka, má schopnosś maximálne využiś 
z pôdy, èo sa len dá. Pritom má málo kalórií, 
bielkovín a sacharidov. No obsah karoténov - 
vitamínu A - má 4x viac ako brokolica, 6x viac 
ako hrášok a 40x viac ako zeler. Taktiež obsa-
huje všetky vitamíny skupiny B (okrem B12), 
obrovské množstvo vitamínu C, až 95 %, obsa-
huje aj najviac vitamínu E spomedzi všetkých 
druhov zeleniny. Jediná porcia kelu kuèeravého 
obsahuje celú doporuèenú dennú dávku vitamí-
nu C na posilnenie imunity. Tiež obsahuje ve¾a 
vlákniny, vitamínu K, draslík, sodík, horèík, váp-
nik, železo, fosfor, mangán. Detoxikuje èrevá, 
regeneruje sliznice, chráni bunky pred vplyvom 
vo¾ných radikálov, zastavuje procesy starnutia 
v organizme, zmenšuje hladinu cholesterolu 
a koncentráciu tuku v krvi. Posilòuje imunitu, 
priaznivo pôsobí na trávenie. Má rozhodujúcu 
úlohu pri detoxikácii organizmu. Obsahuje luteín 
a zeaxantín a pomocou nich brzdí zhoršovaniu 
zraku pri starnutí.
   Pestovanie: Kel je dvojroèná rastlina. Pest-
uje sa zo semena. Môže sa vysievaś do sponu 
50 x 50 cm, no najlepšie je ho predpestovaś a 
vysádzaś ako priesady. Rastlina je mohutnejšia, 

viac olistená. Vydrží aj silné mrazy, je mimoriad-
ne otužilý. Zberá sa v októbri, novembri, z let-
ných výsevov aj v zimných mesiacoch. Pestujú 
sa aj farebné variety, okrem zelenej žltá, ružová, 
èervená, fialová. Na pôdu je nenároèný, záhon 
na ktorom plánujeme výsadbu kelu, môžeme na 
jeseò pohnojiś aj mašta¾ným hnojom. Dobré úro-
dy dáva aj z výsadby alebo výsevu v druhej trati 
- po cesnaku alebo skorých zemiakoch.
 Konzumácia: Mladé listy jeme i surové, prí-
padne krátko orestované, môže byś aj súèasśou 
rôznych šalátov, zeleninových zmesí, tiež je 
výborný aj do polievok, spolu s rukolou a parme-
zánom je z neho výborné pesto.
 Recept: Fazu¾a na sladko s èerstvými lista-
mi kelu kuèeravého
1/2 kg fazule (vajíèková, biela alebo èierna) deò 
vopred namoèíme do studenej vody. Na druhý 
deò zlejeme vodu z fazule a dáme ju variś, pridá-
me 5-6 zrniek èierneho korenia, dva bobkové lis-
ty, tri gulièky nového korenia. Varíme do zmäknu-
tia. Medzitým si pripravíme: na kocky nakrájanú 
prerastenú slaninku alebo slaninku z mangalice 
120 g, oèistíme 1/2 kg mrkve, 250 g petržlenu, 
250 g zeleru, dve ve¾ké cibule, 5 strúèikov ces-
naku. Zeleninu nakrájame na kocky, cibu¾u nad-
robno, pokrájame i hrubé stonky kelu. Slaninku 
popražíme asi 2-3 minúty, aby pustila dostatok 
tuku. Do panvice vložíme pokrájanú cibu¾u, dve 
tretiny pokrájanej zeleniny a stonky kelu, celý 
cesnak. Dobre popražíme za stáleho miešania 
asi 10-12 minút, pridáme èajovú lyžièku soli a 
pol lyžièky mletého èierneho korenia.
Skontrolujeme, èi je fazu¾a uvarená, pridáme 
opraženú zeleninu a tiež zbytok èerstvej zele-
niny. Varíme ešte 20 - 25 minút. Minútu pred 
odstavením pridáme asi 250 g natrhaných kelo-
vých listov a odstavíme. Polievka je hotová. Chuś 
môžeme vylepšiś aj hrsśou pokrájanej petržleno-
vej vòatky. Kto chce polievku zahustiś, môže èasś 
uvarenej zeleniny rozmixovaś tyèovým mixérom. 
Ako základ polievky možno použiś namiesto 
fazule aj šošovicu alebo cícer.
Dobrú chuś!      Ivan Ondrejoviè
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 Snom každého kulturistu alebo fitnesky je dostaś 
sa až na najprestížnejšiu súśaž OLYMPIA. Nie je to 
jednoduchá cesta, nepodarí sa to každému. Adele 
sa to podarilo už po piatykrát. Vstupenku na Olym-
piu si vybojovala až v USA, na Lenda Murray Atlanta 
PRO Figure.
 Olympia sa tentokrát konala v Orlande na Flori-
de. Keïže bola dobre pripravená, tak sa rozhodla 
absolvovaś ïalšie dve súśaže, ktoré sa poèítajú už k 
budúcemu roku. Cestovala 2 týždne dopredu. Prvá 
súśaž bola na Floride, skonèila o 1 bod na 3. mieste. 
No a potom si „odskoèila“ do Južnej Ameriky, do Bra-
zílie. Úplne sama, sama sa natierala, robila si sama 
make-up aj vlasy. Chodila cvièiś v Sao Pavle do fitka, 
nikto nevedel, kto je. A vyhrala, vyhrala 1. miesto, a 
tým si zaistila kvalifikáciu na budúcu Olympiu 2024. 
Odrazu ju poznali všetci, má nových priate¾ov a prosi-
li ju, aby sa o rok vrátila znova. Ve¾mi sa jej tam páèilo 
a ak bude zdravá, tak sa urèite vráti. Vyhrala ve¾kú 
a śažkú sochu s korunkou a šerpou, ktorú „vliekla“ 
cez pol sveta domov. Cez Miami, kde sa okúpala 
na krásnych plážach, sa 
vrátila do Orlanda, kde sa 
konala Olympia.
 Na Olympii sa dostala 
do finále, èo je neskutoè-
ný úspech pre Európan-
ku. Skonèila na 9. mies-
te a o rok chce byś ešte 
lepšia. Našśastie má dosś 
èasu, keïže už má nomi-
náciu na ïalšiu Olympiu. 
Verím, že sa rýchlo zrege-
neruje a bude pripravená 
ešte lepšie ako tento rok.
 A ja som rada, že je 
Adelka už doma.  JO

Adela na Olympii

  V tomto roku boli kladené na PZ Hurban Beckov 
viaceré požiadavky na vykonanie opatrení v prírode 
nášho chotára a hlavne vykonaś dostatoèný odstrel 
diviaèej zveri k zamedzeniu klasického moru oší-
paných (KMO) a afrického moru ošípaných (AMO). 
Tiež vykonaś zvýšený odstrel jelenej zveri, aby sa 
zamedzilo škodám na po¾nohospodárskych a les-
ných kultúrach. Tieto veci sa podarilo vykonaś v spo-
kojnosti nás všetkých. 
 Žiadna vzorka na KMO a AMO nebola pozitívna 
a ani pri ohliadke po odlovení nebola zistená závada. 
Kus práce pri týchto nariadeniach vykonal pri styku 
s nadriadenými inštitúciami Ing. Lukáš Pavloviè - na 
fotke s otcom Ing. Jánom Pavlovièom. Prvý sneh - to 
je krása!  PH

Výbor PZ Hurban Beckov na èele
s predsedom Miroslavom Uherèíkom 

a celá èlenská základòa prajú
spoluobèanom príjemné prežitie

vianoèných sviatkov
a šśastlivý nový rok 2024.

PZ Hurban Beckov: Ukončenie roka 2023 
 Dòa 27.11.2023 od 13. do 15. hod vykonal 
èlen PZ Hurban Beckov Eugen Jurovich prednáš-
ku o po¾ovníctve pre žiakov navštevujúcich Školský 
klub detí pri ZŠ s MŠ J.M. Hurbana. Sprostredko-
val im základné informácie o po¾ovníctve, po¾ov-
níckych zbraniach, priniesol na ukážku knihy i tro-
feje. Zúèastnili sa aj pán riadite¾ Pekaroviè a p. 
Ježovicová zo ŠKD.

PZ Hurban Beckov

Kel kučeravý - zimná vitamínová bomba



 Fínsko a Laponsko je destinácia snov a spl-
nených prianí. Je to, myslím, pre každého z nás 
vysnívaná dovolenka. Všetkými zmyslami si 
vychutnáte zimnú prírodu schovanú pod èerst-
vým snehom a ¾adom. Spozorovaś polárnu žiaru 
na oblohe je chví¾a, ktorú si každý bude pamätaś 
celý život. V letných mesiacoch vás naopak oèa-
rí polnoèné slnko a stále prítomné denné svetlo.
 Necháte sa pohltiś dobrodružstvom a pres-
kúmate nádhernú prírodu so psím záprahom ale-
bo, ak chcete zažiś úžasný adrenalín, treba sa 
vybraś na výlet na snežnom skútri. V neposled-
nom rade je krásny zážitok i návšteva sobov na 
farme. Takisto je možné povoziś sa na sánkach 
śahaných sobmi. Fantázia a ten relax. Netreba 
váhaś a pokia¾ je možnosś, treba túto úžasnú kra-
jinu navštíviś! V jeseni èi v zime je tu najväèším 
lákadlom pre každého z nás polárna žiara. Na jari 
a v lete sú zasa dni nekoneène dlhé a v oblasti 
nad polárnym kruhom slnieèko dokonca vôbec 
nezapadá.
 Fínsko je domovom Santa Clausa. Kto by 
nesníval o stretnutí s ním? Èo tak sa na chví¾ku 
vrátiś do detských èias? Je úžasné si s týmto 
èarovným mužom potriasś rukou a tajne dúfaś 

v splnenie svojho najtajnejšieho sna ukrytého 
v kútiku duše. Práve odtia¾to rozváža darèeky do 
celého sveta, samozrejme, má ve¾a pomocníkov 
- škriatkov elfíkov a sánky śahané sobmi.
 Fínsko je prekrásna nedotknutá príroda, kde 
si vïaka tomu užijete najkrásnejšiu a najèarov-
nejšiu rozprávkovú fantastickú zimnú dovolenku 
s maximálnym relaxom a èarom.

   Žofia Pillerová

Cez Dedinu Santa Clausa - Santa Claus Villa-
ge - vedie polárny kruh. Nachádza sa v Lapon-

sku, neïaleko mesta Rovaniemi, kde bol tento 
zábavný park otvorený v roku 1985. 

Santov dom, vraj tam úraduje každý deò
v zime aj v lete.

23. novembra zrealizovala Obec Beckov 
aj ve¾mi milé kultúrne stretnutie partnerov 
z Nórska s obyvate¾mi Beckova. Èlenovia 
kapely Sunmøre Baarelag v popoludòaj-
ších hodinách ako vôbec prví hudobníci 
rozozvuèali priestory rytierskej siene a 
dokonca aj rozspievali slovenských priaz-
nivcov NKP hrad Beckov, ktorí si prišli 
vypoèuś koncert a pozrieś krásne priesto-
ry západného paláca.
 Podveèerné podujatie zaèínalo o 
15.00 príhovorom riadite¾a Hradu Bec-
kov, n. o., Petra Pastiera a predstavením 

skupiny Sunmøre Baarelag Petrom Orav-
com, ktorý je jedným z koordinátorov 
projektu DRAGON. Dvaja hudobníci hos-
tí milo prekvapili, keï na záver koncertu 
zaèali spievaś i po slovensky. Po koncer-
te nasledovala komentovaná prehliadka 
paláca. Napriek chladnému novembro-
vému veèeru sa na podujatí zúèastnilo 
asi štyridsaś návštevníkov, ktorých okrem 
dobrej nálady a hudby zahriali aj hrad-
né varené víno a chutné èaje z miestnej 
èajovne Kolowrátok. 
 Toto stretnutie tak bolo príjemnou 
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Na návšteve u Santa Clausa 

Záverečná konferencia prezentovala výsledky celého projektu DRAGON
 Obec Beckov 
pomyselne ukon-
èila projekt rekon-
štrukcie západného 
paláca CLT01014 
v rámci finanènej 
podpory grantov 

EHP a Nórska závereènou konferenciou dòa 
23.11.2023. Prednášajúci zhrnuli naplnenie 
cie¾ov a oèakávaní projektu, samotnú rekonštruk-
ciu a jej plánovanie, tvorbu a realizáciu expozí-
cie, ale aj výsledky výskumu a sprievodné aktivity 
a spoluprácu s partnermi.
 Na úvod konferencie odzneli príhovory od sta-
rostu obce Ernesta Benka, zástupkyne Nórskeho 
ve¾vyslanectva vo Viedni Hany Tasler Goldschmidt, 
riadite¾a odboru Grantov EHP a Nórska na MIR-

RI Jaroslava Mojžiša ako aj riadite¾ky Strednej 
odbornej školy z Nového Mesta nad Váhom O¾gy 
Ilenèíkovej. Poïakovanie za spoluprácu vyslovili 
aj zástupcovia partnera projektu z Nórska Johan 
Barstad a Rhys Evans z univerzity H?gskulen for 
landbruk og bygdeutvikling. 
 V sekcii odborných príspevkov zástupca riadi-
te¾ky KPÚ Trenèín Jozef Múdry objasnil metodi-
ku obnovy paláca. Historik architekt Martin Bóna 
odprezentoval nové poznatky odhalené vïaka 
architektonicko-historickému a dendrochronolo-
gickému výskumu západnej steny paláca, z kto-
rých najzaujímavejším je upresnené datovanie 
prestavby Beckova na kamenný hrad - konkrétne 
do obdobia 1161 - 1181, vïaka èomu môžeme 
Beckov zaradiś k jedným z najstarších kamen-
ných hradov na území Slovenska. Novú expozíciu 

v priestoroch paláca priblížili dvaja prednášajúci 
- kým Tomáš Michalík ako odborný garant priblížil 
historické podklady a odbornú stránku zostavova-
nia vystavených predmetov, pani Lucia Stanková 
z UTAI (Ústav technológií a inovácií) priblížila pro-
ces inštalácie výstavy. Zhrnutie projektu DRA-
GON, výstupy z neho ako aj využitie výsledkov 
projektu v rámci budúceho fungovania hradu Bec-
kov odprezentoval jeho riadite¾ Peter Pastier. 
 Po jednotlivých príspevkoch nasledovala pre-
zentácia priestorov západného paláca pozvaným 
návštevníkom podujatia.
Projekt by mal byś ukonèený aj po administratívnej 
èasti do konca roka 2023. Výstupom nie je len 
samotná obnova a záchrana paláca, ale aj interié-
rové vybavenie miestností. Do konca roka pribud-
ne kópia epitafu Stibora ml. KB

Vystúpenie skupiny Sunmøre Baarelag

bodkou za závereènými podujatiami projektu DRAGON.    KB


